
Rada Miejska 
w Rakoniewicach

PROTOKÓŁ  Nr  X/2007

z  X  Sesji  V  kadencji  Rady  Miejskiej  w  Rakoniewicach,  która  odbyła  się  w  dniu  

25  lipca  2007r.,  w  sali  Wielkopolskiego  Muzeum  Pożarnictwa  w  Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1.

Obrady rozpoczęto w dniu 25 lipca 2007r. o godz. 10:00,

zakończono w dniu 25 lipca 2007r. o godz. 14.30.

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 14 radnych,

nieobecnych - 1 radny.

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni :

- Krzysztof Krawczyk

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia :

- 0

Spoza Rady udział w Sesji wzięli :

1. Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic,

2. Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza Rakoniewic,

3. Teresa Kmiecik - Skarbnik Gminy,

4. Elżbieta Fórmanowicz – Radca Prawny,

5. Paweł Sobecki - Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej, 

6. Stanisław Lenart – pracownik Urzędu,

7. Remigiusz Kabat – pracownik Urzędu,

8. Wojciech Blimel – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy

9. Sołtysi.
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Porządek obrad Sesji

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach.
4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych.
5. Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 

międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.
7. Informacja na temat stanu bezrobocia w powiecie i gminie Rakoniewice.
8. Zatwierdzenie planów pracy Komisji na II półrocze 2007 r.
9. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

a) powołania Zespołu do przedstawienia Radzie opinii  o zgłoszonych kandydatach na 
ławników,

b) określenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży  lokalu  mieszkalnego  w  budynku 
stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy,

c) nabycia działki do zasobów mienia komunalnego Gminy Rakoniewice,
d) oddania w najem lokalu użytkowego,
e) ustalenia opłat za wywóz i przyjęcie odpadów komunalnych przez Zakład Gospodarki  

Komunalnej Mieszkaniowej Wodociągów i Kanalizacji na składowisko w Goździnie,
f) zmiany Uchwały Nr VII/58/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 27 kwietnia  

2007 r. w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu,
g) zmiany Uchwały Nr IV/37/2007 Rady Miejskiej  w Rakoniewicach z dnia 07 lutego  

2007 r.  w  sprawie  Gminnego  Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  
Alkoholowych na 2007 r.,

h) wyrażenia  zgody  na  przyjęcie  dzierżawy  (dodany  zgodnie  z  wcześniejszym 
wnioskiem),

i) zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 2007,
j) zaciągnięcia  długoterminowego  kredytu  inwestycyjnego  w  Gospodarczym  Banku  

Wielkopolski S.A. ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej,
k) zaciągnięcia długoterminowego kredytu inwestycyjnego w Banku Ochrony Środowiska  

w Poznaniu ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej,
l) zmiany Uchwały nr XXVII/265/2005 z dnia 16 marca 2005 r.  w sprawie ustalenia  

Regulaminu  udzielenia  pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów 
zamieszkałych  na  terenie  Gminy  Rakoniewice,(dodany  zgodnie  z  wcześniejszym 
wnioskiem),

m) zmiany Uchwały nr XXVI/263/2005 z dnia 9 lutego 2005 r. w sprawie wyrażenia zgody  
na  sprzedaż  lokali  w  budynku  tzw.  „ośrodka  zdrowia”  w Rakoniewicach  (dodany 
zgodnie z wcześniejszym wnioskiem)

10. Wolne wnioski i informacje.
11. Zakończenie obrad.
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Przebieg X Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach

z dnia 25 lipca 2007r.

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia  Sesji  dokonał  pan  Gerard  Tomiak  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości  i sołtysów.

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał Rady

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał
Nr uchwały Na  której  stronie 

protokołu

Nr  uchwały,  której 

dotyczy sprawa

Na  której  stronie 

protokołu

X/74/2007

X/75/2007

X/76/2007

X/77/2007

X/78/2007

X/79/2007

X/80/2007

X/81/2007

X/82/2007

X/83/2007

X/84/2007

X/85/2007

str. 17

str. 17-18

str.  18-20

str. 20-22

str. 22-23

str. 23-26

str. 26-27

str. 37-45

str. 45-46

str.46

str.47

str. 47-48
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Stwierdzając  prawomocność  obrad  Przewodniczący  poinformował,  że  na  ustawowy  skład  

15  radnych  w  Sesji  uczestniczy  14  radnych,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  Rada  może 

obradować i podejmować Uchwały.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o powstanie i uczczenie minutą ciszy ofiar wypadku 

autokarowego we Francji.

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad.

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad polegającą na wprowadzeniu 

dwóch dodatkowych projektów Uchwał – w sprawie  zmiany Uchwały nr XXVII/265/2005 z 

dnia 16 marca 2005 r. w sprawie ustalenia Regulaminu udzielenia pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Rakoniewice (Projekt 

radni  otrzymali  na  posiedzeniu  Komisji  w  dniu  20  lipca  br.) oraz  zmiany  Uchwały  nr 

XXVI/263/2005 z dnia 9 lutego 2005 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali w 

budynku  tzw.  „ośrodka  zdrowia”  w  Rakoniewicach.  Przewodniczący  wyjaśnił,  że radni 

dyskutowali nad tym projektem na dwóch poprzednich posiedzeniach Komisji i chodzi o to, aby 

z Uchwały z dnia 9 lutego 2005 r. wykreślić punkt, który mówi o sprzedaży lokali użytkowych w 

drodze wolnego przetargu. 

W głosowaniu nad wnioskiem w sprawie zmiany porządku obrad poprzez dodanie do porządku w 

pkt 9 k) podjęcie Uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXVII/265/2005 z dnia 16 marca 

2005  r.  w  sprawie  ustalenia  Regulaminu  udzielenia  pomocy  materialnej  o  charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Rakoniewice głosowało 14 obecnych 

na Sesji radnych. 

Za przyjęciem wniosku głosowało – 14 radnych;  przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych

W głosowaniu nad wnioskiem w sprawie zmiany porządku obrad poprzez dodanie do porządku w 

pkt 9 l) podjęcie Uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXVI/263/2005 z dnia 9 lutego 2005 

r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali  w budynku tzw.  „ośrodka zdrowia” w 

Rakoniewicach głosowało 14 obecnych na Sesji radnych. 

Za przyjęciem wniosku głosowało – 14 radnych;  przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych.
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Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  jednogłośnie  przyjęła  zmiany  do  proponowanego 

porządku obrad.

Następnie  Burmistrz  Rakoniewic  zgłosił  wniosek  o  zmianę  porządku  obrad  poprzez 

wprowadzenie głosowania nad Projektem Uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na przyjęcie 

dzierżawy.

Pan Burmistrz poinformował radnych, że nie ma zgody od Firmy AGRI PLUS na organizację 

Dni Rakoniewic w Parku w Rakoniewicach i dlatego uroczystości odbędą się prawdopodobnie na 

placu  przed  „Inter  Kramem”.  W Domu  Kultury  kończy  się  remont.  Prezes  Firmy  „ATUT” 

obiecał  przed  imprezami  położyć  kostkę  brukową  przed  marketem.  Z  boku  Domu  Kultury 

powstaje  scena,  a  przy  niej  tylko  niewielka  część  gruntu  ok.  1/3  stanowi  własność  gminy, 

pozostała  część  należy  do  spółki  „ATUT”.  Grunt  pod  sceną  musiałby  zostać  utwardzony. 

Wiadomo, że gmina nie może robić nie na swoim terenie, ale podobna sytuacja była w Łąkiem i 

wówczas  wzięto  grunt  od  gminy  Wolsztyn  w  użyczenie.  Dlatego  istnieje  możliwość 

wydzierżawienia  gruntu  od  Firmy  „ATUT”  i  jego  utwardzenia.  Burmistrz  poinformował,  że 

odbył kilka rozmów z Prezesem „ATUTU” Panem Tomysem oraz Panem Andrzejakiem, który 

dzierżawi  pawilon.  Pan Andrzejak  obawia  się,  że  klienci  mającego niedługo  powstać  „Polo-

Marketu”, będą parkować na tym placu. Pan Burmistrz wyjaśnił, że decyzja negatywna, którą 

wydał, została zakwestionowana przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze i dlatego market 

najprawdopodobniej  wkrótce powstanie.  Pan Andrzejak chciałby może w przyszłości  założyć 

tam bramki przy wjeździe, aby parkowali na tym terenie tylko klienci jego sklepu, ale na pewno 

można porozumieć się, aby parkowali tam np. pracownicy Warsztatów Terapii Zajęciowej.

Czynsz  dzierżawny wynosiłby  symbolicznie  1  zł  na  rok.  Decyzja  w tej  sprawie  jest  bardzo 

ważna,  duży  teren  2-3  tys.m2  ,  trzeba  zrobić  odwodnienie,  które  należy  podłączyć  do 

odwodnienia parkingu przy Inter Kramie, a remont tego parkingu niedługo się rozpocznie. 

Dlatego też, jeżeli  radni zadecydują,  że nie będzie robiona ta inwestycja to później będzie to 

raczej niemożliwe, gdyż trzeba by było wówczas rozebrać parking przy Domu Kultury. 

Pan Burmistrz powiedział, że jest przekonany, że dla Rakoniewic jest to bardzo ważne miejsce, 

przy dobrej współpracy obecnie zajmujących budynek i tych,  którzy tam będą w przyszłości, 

byłoby to wspaniałe miejsce rekreacyjne, gdzie można byłoby robić różne imprezy.  Poza tym 
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pewnie już niedługo, tak jak ma to obecnie miejsce w Niemczech i Holandii, nie będziemy robić 

w Polsce zakupów w sobotę i w niedzielę, każdy będzie miał wolne te dni, a wtedy taki obiekt 

będzie w pełni wykorzystany. Pan Burmistrz powiedział, że wychodzi z założenia, że inwestycja 

ta musi być wykonana z dobrych materiałów,  żeby teren ten spełniał swoją rolę przez lata. W 

Projekcie budżetu są przewidziane pieniądze na ten cel i możliwe jest, aby zrealizować to do 23 

sierpnia. Byłby to bardzo duży pośpiech, gdyż jutro albo pojutrze trzeba by było ogłosić przetarg 

–  7  dni,  7  dni  na  odwołanie  (12-13  sierpnia),  pozostaje  10  dni  na  prace,  ale  Burmistrz 

kontaktował się już z firmami i uda się to w takim terminie zrobić. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że w tym punkcie obrad, radni decydują jedynie o wprowadzeniu 

bądź nie Projektu Uchwały przygotowanego przez Burmistrza do porządku obrad, a dyskusja nad 

Uchwałą, może odbyć się bezpośrednio przed głosowaniem.

Ponadto  głosowanie  nad tym projektem musiałoby się  odbyć  przed  głosowaniem w sprawie 

zmian w budżecie miasta i gminy, w związku z tym zmieni się numeracja.

Pani  Elżbieta  Fórmanowicz  –  radca  prawny – potwierdziła,  że  w tym punkcie  obrad  chodzi 

jedynie  o  ukształtowanie  porządku  obrad  i  że  wniosek  o  zmianę  przechodzi  bezwzględną 

większością głosów.

W głosowaniu nad wnioskiem w sprawie zmiany porządku obrad poprzez dodanie do porządku w 

pkt 9 h) podjęcie Uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na przyjęcie dzierżawy głosowało 14 

obecnych na Sesji radnych. 

Za przyjęciem wniosku głosowało – 12 radnych;  przeciwko – 1 radnych; wstrzymało się – 1 

radnych.

Przewodniczący  Rady  przeprosił,  że  na  początku  nie  przywitał  Pani  Wicestarosty  Grażyny 

Willmann oraz Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy Pana Wojciecha Blimela.

Przewodniczący odczytał porządek obrad w zmienionym kształcie.

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

Protokół Nr IX/2007 z IX Sesji V kadencji Rady Miejskiej wyłożony był do wglądu przed Sesją 

oraz wcześniej w biurze Rady.
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Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu, jednocześnie wyraził 

nadzieję, że Radni zapoznali się z protokołem.

 

Radni  nie  wnieśli  uwag  do  protokołu,  wobec  tego  Przewodniczący  Rady  poddał  przyjęcie 

protokołu pod głosowanie. 

Nad przyjęciem protokołu głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało – 

14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych.

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła protokół z IX Sesji Rady.

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych.

Przewodniczący Rady zwrócił  się z  pytaniem, czy ktoś z obecnych  radnych chciałby zgłosić 

zapytanie, wniosek lub interpelację. 

Jako pierwszy głos zabrał radny Tomasz Pajchrowski, który powiedział:

„chciałem zadać pytanie Panu Burmistrzowi. Na kwietniowej Sesji Rady podjęliśmy Uchwałę w 

sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu w sprawie budowy chodników w Łakim, 

Jabłonnie i Rakoniewicach. W związku z powyższym chciałem zapytać kiedy zostaną ogłoszone 

przetargi na roboty w Jabłonnie i Łąkim. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że z tego co mu wiadomo jeśli chodzi o Łąkie nastąpi to w ciągu 

najbliższych  tygodni  (po  żniwach),  natomiast  sprawa  Jabłonny  jest  do  przedyskutowania  w 

najbliższych  tygodniach,  również  ze  Starostwem,  ale  jeżeli  Polskie  Górnictwo  Naftowe  i 

Gazownictwo dotrzyma terminów  - umowa jest gotowa, tylko radca prawny PGNiG jest obecnie 

na urlopie, kiedy dotrze i  zostanie przez nas zaakceptowana -  to teren Jabłonnej i  nie tylko 

powinien być w najbliższych 2 latach zgazyfikowany. Gaz zawsze prowadzony jest chodnikami i 

trzeba się zastanowić, czy było by sensowne robić w tym roku chodnik, a w 2009 r. przekopywać 

ten chodnik. Było by to robienie tego samego trzy razy. Dziś trzeba by było zapłacić za jego 

ułożenie i za 1,5 roku lub 2 lata za jego rozebranie i ponowne ułożenie. Na taką niegospodarność, 

jeśli byśmy podpisali z PGNiG umowę, nas nie stać i dlatego musimy ten chodnik przełożyć na 

po gazyfikacji. 

Radny  Pajchrowski  powiedział,  że  z  chwilą  kiedy  była  podjęta  Uchwała  przez  Radę,  radni 

rozmawiali  na  ten  temat  i  było  mówione,  że  nie  będzie  żadnych  problemów  z  zrobieniem 

chodników w związku z gazyfikacją i dlatego to nie jest argument. Zwracając się bezpośrednio 
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do  Pana  Burmistrza  Radny  Pajchrowski  powiedział,  że  Burmistrz  nie  wspomniał  o  tym,  że 

mieszkańcy mają płacić za wjazdy do posesji i dlatego ten chodnik jest wstrzymany. Chodzi tutaj 

o 7 tys. zł. (18 rodzin) i gdyby mieszkańcy teraz wpłacili te pieniądze to chodnik byłby robiony i 

nie byłoby mówione, że będzie gaz. 

Pan Burmistrz  powiedział,  że sprawa wpłat  jest  to niejako druga działka,  ale  ze względu na 

gazyfikację na dzień dzisiejszy jest to temat drugorzędny, ponieważ tam gdzie są chodniki będzie 

trzeba ten gaz położyć, ale jeżeli dzisiaj możemy przewidzieć, że za 2 lata będziemy robić gaz, to 

robienie chodnika wiedząc o tym, jest marnotrawstwem.

Temat  wpłat  jest  na  dzień  dzisiejszy  drugorzędny,  chociaż  też  istotny,  bo  radni  razem  z 

Burmistrzem  założyli,  że  w  tej  kadencji  chodniki  będą  robione  tam,  gdzie  są  wpłaty 

mieszkańców. Mieszkańcy Jabłonny nie wpłacili i dlatego Pan Burmistrz powiedział, że to daje 

do myślenia, że chodnik jest im niepotrzebny, ale najważniejsze jest to, że wiedząc, że pójdzie 

gaz ułożymy go teraz, a za 2 lata będziemy go rozbierać, jest to niegospodarność. 

Radny Pajchrowski  zgłosił  interpelacje  o  zobowiązanie  Burmistrza  do wykonywania  Uchwał 

Rady,  niezwłocznie  ogłoszenie  przetargów  i  podjęcia  robót  w  Jabłonnie  i  Łąkiem.  Pan 

Pajchrowski  stwierdził,  że  Burmistrz  jest  organem  wykonawczym,  który  realizuje  Uchwały 

podjęte przez Radę.

Pozostali radni nie zgłosili żadnych pytań, wniosków ani interpelacji.

Pkt  5.   Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie   

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady przedstawił informację o swojej działalności w okresie międzysesyjnym, 

informując  o  następujących  spotkaniach,  działaniach  i  wydarzeniach,  jakie  miały  miejsce  od 

Sesji,  która odbyła się w dniu 30 maja br.,  ponieważ ostatnia Sesja w dniu 22 czerwca była 

nadzwyczajna, nie przedstawiał swojego sprawozdania:

 12 czerwca – spotkanie  dotyczące  organizacji  „Dni  Rakoniewic”,  które  odbyło  się  w 
Urzędzie Miejskim,

 15 czerwca – uroczyste otwarcie Firmy „Gamma Metal” 
 21-22 czerwca – uroczystości związane z zakończeniem roku szkolnego w gimnazjach i 

szkołach podstawowych na terenie naszej gminy (Przewodniczący dodał, że był prawie 
we  wszystkich  szkołach,  nie  był  tylko  z  uwagi  na  inne  obowiązki  zawodowe  w 
Rostarzewie),
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 24  czerwca  –  zawody  wędkarskie  o  Puchar  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w 
Rakoniewicach na łowisku w Rostarzewie.  I  miejsce  zajął  Pan Witek z  Cegielska,  II 
miejsce Pan Wawrzyński z Rakoniewic, III miejsce Pan Lis z Rostarzewa,

 

Pkt 6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Przechodząc  do  punktu  kolejnego  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  oddał  głos  panu 

Burmistrzowi. 

Burmistrz  przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  między  Sesjami  informując  

o następujących działaniach, spotkaniach i wydarzeniach, jakie w tym okresie miały miejsce :

1.06 
 udział w obchodach 10-lecia firmy „Ponetex”

3.06
 zawody strażackie w Jabłonnie – podziękowania dla strażaków z Jabłonny i Zarządu 

Gminnego
4.06

 spotkanie z konserwatorem zabytków w sprawie modernizacji rynku w Rakoniewicach 
oraz z prof. Murawskim w tej samej sprawie.

5.06 
 spotkanie Wójtów, Burmistrzów Pow. Grodziskiego w Wielichowie

6.05
 60’lecie ślubu Państwa Przybyłów z Adolfowa

8.06
 Dzień Samorządowca

12.06
 wizyta w nowej firmie „Gamma Metal” oraz spotkanie z sołtysami miejscowości do 

ewentualnej gazyfikacji.
Pan  Burmistrz  podziękował  sołtysom  i  powiedział,  że  w  niektórych  miejscowościach 
przeszło to jego oczekiwania,  z czego jest  bardzo zadowolony, bo robi wszystko,  aby 
większość  miejscowości  zgazyfikować.  Czasy,  w  których  prosiło  się  kogoś,  aby  mu 
podłączyć gaz minęły.  Za podłączenie mieszkańcy będą musieli  zapłacić ok.  2 tys.  zł. 
Gdyby ktoś będzie chciał później sam to zrobić zapłaci o wiele więcej. PGNIG powinno 
zamieścić również w tej umowie przyłącza, ponieważ jeśli byśmy zrobili, tak jak chciało 
PGNIG,  tylko  główną  sieć,  to  załatwianie  wszystkich  spraw  urzędniczych  z 
przyłączeniami,  byłoby bardzo kłopotliwe. Podobnie było w Rostarzewie, że Ci którzy 
zaraz się nie podłączyli musieli później płacić znacznie więcej. Burmistrz dodał jeszcze, 
że cieszy się, że jest tylu chętnych, ponieważ co prawda z budżetu gminy do gazyfikacji 
nie  będzie  bezpośrednio  przekazanych  środków,  ale  dla  PGNIG  ta  inwestycja  jest 
nieopłacalna i dlatego trzeba ich zwolnić z podatków, aby w ten sposób zrekompensować 
poniesione  straty.   Jest  to  dobre  rozwiązanie  –  dla  gminy  również,  jednak  gmina 
proponuje, aby zwolnić PGNIG od podatku tylko od sieci dystrybucyjnej, natomiast od 
sieci przesyłowej, aby płacili podatek. Jest to jednak bardzo dużo pieniędzy, gdyby się 
okazało, że wpływy budżetowe zostaną w ten sposób z dnia na dzień uszczuplone,  to 
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gmina będzie biedna, dlatego lepiej zwolnić na więcej lat. W najbliższych latach gmina 
będzie mogła starać się o pieniądze unijne i dlatego musi mieć także swoje środki – 25% 
każdej inwestycji.  Im więcej  ludzi  się przyłączy do sieci gazowej,  tym straty gazowni 
będą mniejsze.  

13.06
 udział w walnym zgromadzeniu Wielkopolskiej Organizacji Turystycznej

14-18.06
 rewizyta w Hilvarenbeek w Holandii. Udział w 275’leciu straży w Hilvarenbeek, gdzie 

nasi strażacy wypadli wspaniale, podziękowania dla ekipy.  
Rozmowy z panią Timmermans na temat dalszej rozbudowy firmy „Ponetex”

19.06
 spotkanie z Przewodniczącymi KGW w sprawie ożywienia działalności kulturalnej na 

wioskach oraz możliwości ich finansowego wsparcia z programu „LEADER” – 
podziękowania dla Pani Pietrzak i Pani Feldgebel

 spotkanie z przedstawicielami Łąkiego i Adolfowa w sprawie zmian w oświacie w 
najbliższych latach. 

 spotkanie z Państwem Posadzy odnośnie dalszego użytkowania przez nich ośrodka 
zdrowia.

21.06
 rozmowa z dyrektorem Markiem Kmiecikiem na temat koordynacji budowy ścieżki 

rowerowej na ul. Wielichowskiej
21-22.06

 zakończenia roku szkolnego
22.06

 nadzwyczajna Sesja
 odbiór remontowanej drogi Rakoniewice-Wolsztyn

23-30.06
 urlop

2.07
 rozmowa  z  Starostą  Hadką  na  temat  wspólnych  inwestycji  w  roku  przyszłym.  Pan 

Burmistrz powiedział, że poczynił  starania o zaplanowanie w przyszłym roku wspólnej 
inwestycji – droga w Goli oraz chodników, które nie będą zaplanowane w budżecie dla 
tych  miejscowości  ,  gdzie  mieszkańcy  nie  zadeklarują  wpłat  na  wjazdy.  Nie  będzie 
odstępstwa  od  tej  zasady,  ponieważ  mieszkańcy  Łąkiego,  Rakoniewic  i  innych 
miejscowości partycypowali w kosztach.  

 rozmowa z Państwem Posadzy odnośnie ośrodka zdrowia.
4.07.

 krótka  wizyta  pana  Mikołaja  Gucia  z  Powiatu  Charkowskiego.  Do  Województwa 
Wielkopolskiego  przyjechała  grupa  Wójtów,  Burmistrzów  z  Ukrainy,  w  której  był 
również przedstawiciel naszego regionu partnerskiego i chciał się koniecznie spotkać z 
władzami Rakoniewic. 

6.07. 
 udział  w  konferencji  dot.  planowania  przestrzennego  organizowanej  przez  Marszałka 

Województwa  Wielkopolskiego.  Dotyczyła  ona  głównie  aglomeracji  poznańskiej  i 
pobliskich, Grodzisk też jeszcze wchodzi w ten obszar.

9.07.
 podpisanie umowy na kredyt w WFOŚiGW na remont „Domu Kultury”
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9-10.07.
 rozmowy z Polskim Górnictwem Naftowym i Gazownictwem na temat dalszej gazyfikacji 

gminy.
11 07.

 rozmowy w Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad na temat dalszej modernizacji  drogi 
krajowej nr 32 oraz budowy ścieżki rowerowej do Rostarzewa. Jeżeli nie uda się w 2008 r. 
rozpocząć  budowy  ścieżki  rowerowej  do  Rostarzewa,  to  nie  będzie  można  tego 
zrealizować w 2009 r., ponieważ do tego roku będą robione dokumentacje na ważniejsze 
krajowe drogi związane z EURO 2012 i na pewno, również zdaniem GDKiA będzie to 
niemożliwe. Trzeba zrobić wszystko, aby rozpocząć w przyszłym roku tą inwestycje, bo w 
przeciwnym  razie  będzie  to  możliwe  dopiero  po  2012  roku.  Jest  również  szansa,  że 
nastąpi remont drogi z Rakoniewic do Grodziska, a nawet do Stęszewa. 

12.07.
 rozmowy z  panem Łuczakiem w sprawie  prezentacji  wozu Drzymały  we wrześniu  w 

Poznaniu.  Pan Łuczak chciałby,  aby wóz jeździł  po Poznaniu,  co jest  niemożliwe,  ale 
można go gdzieś postawić 

16.07.
 audyt gminy do konkursu „Fair-Play” oraz rozmowa z prezesem Tomysem na temat 

parkingu.

19.07.
 rozmowa z prezesem Tomysem na temat możliwości wydzierżawienia lub użyczenia 

gruntu przy „Domu Kultury”.
20.07.

 rozmowa z osobą zainteresowaną inwestycją w Rakoniewicach.

Dodatkowo  Pan  Burmistrz  krótko  naświetlił  jak  wygląda  sprawa  pałacu  i  parku  w 

Rakoniewicach.  Powiedział,  że jest  pełen jak najgorszych przewidywań,  jeżeli  nie  zmieni  się 

prawo, to one ulegną zniszczeniu. Pałac w Rakoniewicach ma 8 spadkobierców, każdy z nich 

myśli,  że  ma  wielki  majątek,  tymczasem  trzeba  by  było  zainwestować  tam  5  mln  zł,  aby 

doprowadzić  budynek  do  stanu  używalności.  Obecnie  pałac  jest  we  władaniu  Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Jeżeli spadkobiercy chcieliby wykupić go, to musieli 

by  pewnie  zapłacić  600  –  700  tys.  zł  już  po  uldze,  ale  biorąc  do  tego  jeszcze  roszczenia 

spadkobierców, wykupienie przez gminę jest nierealne.  

21.07.
 oddanie  do  użytku  pieczarkarni  w  Tarnowie  –  piękny  obiekt,  pół  ha  grzybów, 

wybudowany  od  podstaw  w  jednym  kompleksie.  Burmistrz  powiedział,  że  jest  to 
najpiękniejszy obiekt jaki kiedykolwiek widział,  łącznie z pieczarkarniami w Holandii. 
Będzie  tam  zatrudnionych  do  zbioru  50  osób,  a  właściciele  myślą  już  o  dalszej 
rozbudowie obiektu.
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 festyn na ogrodach działkowych
 piknik sołtysów w Zdroju – sołtysi Gnina, Stodolska i Drzymałowa zostali wyróżnieni 

przez Starostę

22.07.
 udział w pikniku „Złotej Jesieni”

24.07.
 udział w spotkaniu  – Centrum Zagospodarowania Odpadów „SELEKT” w Czempiniu. 

Wizyta w firmie, która zajmuje się segregacją odpadów, do której należy już m.in. Nowy 
Tomyśl i Opalenica. Pan Burmistrz powiedział, że trzeba się teraz zastanowić czy wejść w 
spółkę SELEKT i budować coś od podstaw, czy lepiej wejść w to co już istnieje i dobrze 
funkcjonuje.

Pan Burmistrz poruszył jeszcze następujące sprawy:

- oświata w Gminie. Pan Burmistrz powiedział, że mieszkańcy sami zwracają mu uwagę, 

że należy coś w tej sprawie zrobić,  ponieważ perspektywa jest taka, że w następnych 

latach ubędzie w szkołach ok. 150 dzieci, a koszty wzrosną. Jesienią zostanie przekazany 

do dyskusji projekt zmian w oświacie. Nie jest to jakaś nowa koncepcja. Według Pana 

Burmistrza, ale także innych ludzi gimnazjum należy traktować prawie jak szkołę średnią. 

Kiedyś 14 - latkowie kończyli  podstawówki i dojeżdżali do szkół ponadpodstawowych 

sami  np.  autobusami.   Ta  koncepcja  na  dzień  dzisiejszy  zakłada,  że  będzie  jedno 

gimnazjum  w  Gminie  w  Rakoniewcach.  Jest  to  możliwe  pod  warunkiem,  że  szkoła 

podstawowa  w  Rakoniewicach  zostanie  ograniczona  tylko  dla  dzieci  dochodzących. 

Natomiast dzieci  dojeżdżające,  czy jadą 1-2 km dalej  nie jest  to problem, bo i  tak są 

dowożone. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pana Burmistrza, aby ograniczył swoją wypowiedź, gdyż 

zmianami  w oświacie  radni  zajmą się  jesienią,  a  dzisiaj  jest  wiele  innych  spraw jeszcze  do 

omówienia. 

Pan Burmistrz powiedział, że zaraz kończy i dodał jeszcze, że szkoła w Rostarzewie była 

by  zasilona  dziećmi  z  Narożnik,  Goli  i  Józefina.  Ruchocice  dziećmi  z  Elżbiecin  i 

Goździna  –  ewentualnie  z  Drzymałowa.  Pozostaje  Jabłonna  oraz   Łąkie  z  dziećmi  z 

Tarnowy, Faustynowa i Terespola. Zostają wszędzie szkoły podstawowe, natomiast jedno 

gimnazjum w Rakoniewicach. 
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- Dalej Pan Burmistrz poinformował, że zbliża się nowy rok i nowy budżet i prosi w związku z 

tym, aby sołtysi do końca września zgłaszali swoje propozycje, przy czym zaznaczył jeszcze 

raz,  że  chodniki  będą  robione  tam,  gdzie  nie  będzie  gazyfikacji  i  mieszkańcy  będą 

partycypować w kosztach budowy wjazdów do posesji.    

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego przez pana Burmistrza sprawozdania. 

Przewodniczący  Rady  poprosił  radnych  o  formalne  przyjęcie  sprawozdania  z  działalności  

w okresie międzysesyjnym.

W głosowaniu  nad  przyjęciem  sprawozdania  wzięło  udział  14  obecnych  na  Sesji  radnych.  

Za przyjęciem sprawozdania głosowało – 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  jednogłośnie  przyjęła  sprawozdanie  Burmistrza  

z działalności w okresie międzysesyjnym.

Pkt 7.  Informacja nt. stanu bezrobocia w powiecie i gminie Rakoniewice.

Przewodniczący Rady poprosił Pana Wojciecha Blimela Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 

w  Grodzisku  Wlkp.  o  przedstawienie  informacji  nt.  stanu  bezrobocia  w  powiecie  i  gminie 

Rakoniewice.

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Dodatkowo Pan Blimel powiedział, że problem bezrobocia jest coraz mniejszy. Jest dużo ofert 

pracy  i  środków  unijnych  na  różne  formy  dokształcania  czy  też  przekwalifikowania 

zawodowego, a niestety jest bardzo mało chętnych na korzystanie z takich form. Nie ma również 

chętnych osób do skorzystania ze stażu, ze względu na bardzo niskie zarobki.  Każdy chętny 

może znaleźć zatrudnienie, niekoniecznie w swoim zawodzie, ewentualnie skorzystać z różnych 

form aktywizacji  zawodowej.  Problemem jest  natomiast  bardzo  niskie  wynagrodzenie  i  stąd 

ludzie  często  nie  chcą  podjąć  jakiejś  pracy.  Grono  bezrobotnych  nie  jest  zainteresowana 

podjęciem pracy, są zarejestrowani w PUP ze względu na opłacanie składki zdrowotnej, a np. 

pracują na tzw. „czarno”.  Zadania Urzędu Pracy w tej chwili zmieniły się w stosunku do lat 

ubiegłych. Zwiększyła się znacznie rola doradców zawodowych, którzy muszą często zachęcać 

osoby długotrwale bezrobotne do tego, aby przekwalifikowały się. 
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Przewodniczący Rady wyraził swoją radość z takiego stanu rzeczy i zapytał  ilu bezrobotnych 

znajduje pracę samodzielnie, a ilu za pośrednictwem Urzędu Pracy.

Pan Blimel odpowiedział,  że część z  tych  osób,  ok.  30% znajduje  pracę  na własną rękę.  W 

Urzędzie pracy jest bardzo duża rotacja osób bezrobotnych, praktycznie 100%. W Urzędzie jest 

ok. 1000 osób bezrobotnych, ale ok. 1000-1200-1500 jest nie zarejestrowanych. Jest bardzo duży 

ruch w tym bezrobociu, co jest w tej chwili bardzo dobre.

Ok. 30 % bezrobotnych znajduje pracę samemu, drugie tyle za pośrednictwem Urzędu Pracy. 

Dużo  bezrobotnych  korzysta  z  aktywnych  form  walki  z  bezrobociem  –  szkolenia, 

przekwalifikowania itd. 

Przewodniczący  Rady  zapytał  czy  w  związku  z  tym  pracownikom  Urzędu  Pracy  grożą 

zwolnienia.

Pan  Dyrektor  odpowiedział,  ze  nie  widzi  na  dzień  dzisiejszy  takiego  problemu  dlatego,  że 

zmieniają się zadania pracowników. Powinno być więcej doradców zawodowych i pośredników 

pracy. W zachodnich krajach europejskich na jednego doradcę zawodowego przypada zaledwie 

kilku bezrobotnych, u nas jest to nadal kilkuset. W np. Amsterdamie Pani, która zajmowała się 

bezrobotnymi – opiekowała się 3 osobami, jak one znalazły pracę, pomagała w znalezieniu pracy 

kolejnym 3 osobom. 

Pkt. 8  Zatwierdzenie planów pracy Komisji na II półrocze 2007 r.

Przechodząc  do  kolejnego  punktu  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  poprosił 

Przewodniczących poszczególnych Komisji o przedstawienie planów prac na II półrocze 2007 r. 

Jako  pierwszy  głos  zabrał  Radny  Marek  Maćkowiak  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej 

Mienia Komunalnego i  Rozwoju Gospodarczego,  który przedstawił  plan pracy Komisji  na II 

półrocze 2007 r. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag.

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie planu pracy Komisji Budżetowej.
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W głosowaniu nad przyjęciem planu pracy Komisji głosowało 14 obecnych na Sesji radnych. 

Za przyjęciem planu pracy głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych.

Przewodniczący Rady stwierdził, że plan pracy Komisji Budżetowej na II półrocze 2007 r. został 

przyjęty jednogłośnie (plan pracy stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

Jako drugi głos zabrał radny Bronisław Chałupka – Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych, który przedstawił plan pracy Komisji na II półrocze 2007 r. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag.

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty.

W głosowaniu nad przyjęciem planu pracy Komisji głosowało 14 obecnych na Sesji radnych. 

Za przyjęciem planu pracy głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych.

Przewodniczący Rady stwierdził, że plan pracy Komisji Oświaty na II półrocze 2007 r. został 

przyjęty jednogłośnie (plan pracy stanowi załącznik nr 4 do protokołu).

Plan pracy Komisji  Rolnictwa i  Środowiska Naturalnego na II  półrocze 2007 r.  przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji – radna Teresa Probst.

Radni nie zgłosili żadnych uwag.

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie planu pracy Komisji Rolnictwa.

W głosowaniu nad przyjęciem planu pracy Komisji głosowało 14 obecnych na Sesji radnych. 

Za przyjęciem planu pracy głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych.
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Przewodniczący Rady stwierdził, że plan pracy Komisji Rolnictwa na II półrocze 2007 r. został 

przyjęty jednogłośnie (plan pracy stanowi załącznik nr 5 do protokołu).

Dalej  radny  Bronisław  Chałupka  –  Przewodniczący  Komisji  ds.  Monitorowania  Strategii 

Rozwoju Społeczno Gospodarczego Miasta i Gminy Rakoniewice przedstawił plan pracy na II 

półrocze 2007 r.

Radni nie zgłosili żadnych uwag.

Przewodniczący Rady poprosił  o  formalne przyjęcie  planu pracy Komisji  ds.  Monitorowania 

Strategii.

W głosowaniu nad przyjęciem planu pracy Komisji głosowało 14 obecnych na Sesji radnych. Za 

przyjęciem planu  pracy  głosowało  14  radnych;  przeciwko  –  0  radnych;  wstrzymało  się  –  0 

radnych.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  plan  pracy  Komisji  ds.  Monitorowania  Strategii.  na  II 

półrocze 2007 r. został przyjęty jednogłośnie (plan pracy stanowi załącznik nr 6 do protokołu).

Jako  ostatni  radny  Tomasz  Pajchrowski  –  Z-pca  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej 

przedstawił plan pracy Komisji na II półrocze 2007 r.

Radni nie zgłosili żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady poprosiła o formalne przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej.

W głosowaniu nad przyjęciem planu pracy Komisji głosowało 14 obecnych na Sesji radnych. Za 

przyjęciem planu  pracy  głosowało  14  radnych;  przeciwko  –  0  radnych;  wstrzymało  się  –  0 

radnych.
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Przewodniczący Rady stwierdził, że plan pracy Komisji Rewizyjnej na II półrocze 2007 r. został 

przyjęty jednogłośnie (plan pracy stanowi załącznik nr 7 do protokołu).

Następnie Przewodniczący rady ogłosił 10 min. przerwę. 

Pkt. 9 Podjęcie Uchwał:

A) Głos zabrała pani Krystyna Pietrzak– Zastępca Burmistrza, która przedstawiła Projekt

Uchwały  w  sprawie  powołania  Zespołu  do  przedstawienia  Radzie  opinii  o 

zgłoszonych kandydatach na ławników.

Projekt  Uchwały  zakłada  powołanie  Zespołu  w  4-os.  składzie:  Maćkowiak  Marek, 

Chałupka Bronisław, Probst Teresa oraz Marciniak Jarosław, w celu przedstawienia na 

Sesji Rady Gminy opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników do Sądu Rejonowego 

w  Grodzisku  Wlkp.,  w  szczególności  w  zakresie  spełnienia  przez  nich  wymogów 

określonych w ustawie.

Przewodniczący Rady dodał,  że do Zespołu zostali  powołani  Przewodniczący Komisji 

Rady oraz Sekretarz Urzędu.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr X/74/2007 w sprawie powołania Zespołu do przedstawienia Radzie opinii o 

zgłoszonych kandydatach na ławników stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

B) Dalej Pan Paweł Sobecki przedstawił Projekt Uchwały w sprawie określenia wysokości 

bonifikat przy sprzedaży lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność 

Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy.

Projekt Uchwały stanowi, że udziela się bonifikaty przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

nr 2 w budynku nr 47 przy ulicy Krystyny w Rakoniewicach  na rzecz  najemcy lokalu  – 

Pana Janusza Kulusa w następujący sposób: w przypadku jednorazowej wpłaty należności 

17



– bonifikata wynosi  60 % wartości,  w przypadku wpłaty 1/10 należności a pozostała 

spłata  następuje  w 4  ratach  w  ciągu  1  roku  od  daty  zawarcia  umowy notarialnej   - 

wysokość  bonifikaty  wynosi  40  %  wartości,  w  przypadku  wpłaty  1/10  należności  a 

pozostała  spłata  następuje  w  3  latach,  licząc  od  daty  zawarcia  umowy  notarialnej  – 

wysokość bonifikaty wynosi 30 % wartości, w przypadku, gdy pierwsza wpłata wynosi 10 

% należności  a  spłata  pozostałych  części  następuje  w ciągu  10  lat  od  daty  zawarcia 

umowy notarialnej  – bonifikata wynosi  15 % wartości,  w przypadku przedterminowej 

spłaty należności  ustalonej  w ratach ustala  się  ulgę w wysokości  30 % pozostałej  do 

spłaty kwoty.

Dotyczy to lokalu mieszkalnego o powierzchni użytkowej 64,99 m2 wraz z przynależną 

piwnicą o powierzchni 8,24 m2, garażem o pow. 13,52 m2 i udziałem w nieruchomości

wspólnej który jest prawem związanym z własnością lokalu, w budynku nr 47 przy ulicy

Krystyny w Rakoniewicach.

Wartość lokalu mieszkalnego zastała określona przez rzeczoznawcę majątkowego 

na kwotę 52.308,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny sprzedaży.

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem  Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie.  

Uchwała Nr X/75/2007 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

C) Następny  Projekt  Uchwały  w  sprawie  nabycia  działki  do  zasobów  mienia 

komunalnego  Gminy  Rakoniewice  przedstawił  Pan  Remigiusz  Kabat  –  pracownik 

Wydziału Gospodarki Gminnej tut. Urzędu.

Projekt zakłada odpłatne nabycie działki nr 333 o powierzchni 1,1153 ha położonej w 

Rakoniewicach, zapisanej  w księdze wieczystej nr 145062. Działka zostanie przyjęta do 
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zasobów mienia  komunalnego  Gminy  Rakoniewice  z  przeznaczeniem na  aktywizację 

gospodarczą gminy.

Cena nabycia działki została ustalona z właścicielem na kwotę 100.000,00 zł.

Radny Wiesław Borowski zapytał jaka to jest działka i jaką ma powierzchnię.

Pan Kabat odpowiedział, że jest to działka położona między ulicą Przemysłową – drogą, 

która idzie na stare wysypisko śmieci naprzeciwko BP, a drogą, która biegnie m.in. koło 

sadu Pana Szczygła.  Działka nr 333 o powierzchni  1,1153 ha, stanowi własność Pana 

Kasprowiaka.  Po przeliczeniu wychodzi  wartość działki  8,97 zł  za m2.  Działka ta jest 

niezbędna dlatego, że poszerza działkę, która jest własnością gminy i umożliwia sprzedaż 

tych działek dla tych, którzy chcieliby tam założyć działalność gospodarczą. Natomiast 

bez tej działki istnieją grunt byłby tak wąski, że nie można byłoby go zagospodarować. 

Oprócz tych działek są jeszcze działki, które są własnością Pana Pyry, ale sprzedaż tych 

działek leży już w gestii ich właściciela, który zażądał bardzo wygórowane ceny za ich 

nabycie.  Dany inwestor  może sam próbować porozumieć  się  z  Panem Pyrą  na  temat 

zakupu jego działek. 

Ewentualnie gmina będzie rozmawiać z Panem Pyrą na temat wykupu ok. 30 arów pod 

drogę. Jeśli Pan Pyra nie zgodzi się, to droga zostanie wykonana na gruncie gminnym i 

poprowadzona do Pana Kasprowiaka i  będzie ona wykonana na potrzeby inwestorów, 

którzy się zgłoszą do ewentualnego kupna tej działki. 

Pan Paweł Sobecki dodał, że jest już zainteresowanie tymi działkami.

Radny Borowski powiedział, że kupujemy tutaj z 8 zł z m2, a sprzedajemy za 4,5 zł. 

Pan Kabat odpowiedział, że na pewno cena sprzedaży tej działki nie będzie niższa aniżeli 

cena jej zakupu. Uważa, że cena sprzedaży nie będzie niższa niż 15 zł/m2.

Radny Borowski powiedział,  że taka sytuacja już miała miejsce i jako przykład podał 

działkę przy SKR. 

19



Przewodniczący Rady stwierdził, że jak dobrze rozumie to działka ta zostanie dołączona 

do gruntu gminnego i powstanie jeden duży grunt i zapytał, jaka będzie powierzchnia tej 

nieruchomości po jej połączeniu.

Pan Kabat odpowiedział, że ok. 6 ha. 

Pan Burmistrz powiedział, że jeżeli te działki będą sprzedawane to na pewno nie poniżej 

ceny  ich  zakupu.  Pan  Burmistrz  powiedział,  że  chciałby,  aby wszystkich  inwestorów 

traktować jednakowo. W przypadku zatrudnienia co najmniej 5 osób możemy stosować 

preferencyjne ceny, ale w wypadku nabycia gruntu od osoby prywatnej gmina nie może 

być stratna.

Pan Burmistrz powiedział, że zna takie przypadki, kiedy gminy kupują grunty drożej, a 

sprzedają  taniej,  po  to  tylko,  aby  ściągnąć  inwestorów.  U  nas  jednak  nie  będzie  to 

stosowane, choć pozyskiwanie inwestorów jest bardzo trudne.

Pan Burmistrz obiecał, że nie będzie to sprzedawane poniżej ceny zakupu.

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały  .  Nad  projektem  Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 3 radnych.

Uchwała  Nr  X/76/2007 w  sprawie  nabycia  działki  do  zasobów  mienia  komunalnego 

Gminy Rakoniewice stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

D) Następnie również Pan Remigiusz Kabat przedstawił Projekt Uchwały w sprawie 

oddania w najem lokalu użytkowego.

W projekcie Uchwały zakłada się oddanie w najem lokalu użytkowego położonego w 

Rakoniewicach przy ul. Krystyny ( kiosk przy przystanku autobusowym) stanowiącego 

własność  Gminy  na  okres  20  lat.  Z  uwagi  na  fakt,  że  przedmiotowy  lokal  wymaga 

wykonania przez  wynajmującego prac umożliwiających prawidłowe korzystanie z lokalu 

oraz  utrzymanie  obiektu  w stanie  zdatnym do użytku  przez  cały czas  trwania  najmu, 
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wyraża się zgodę na rozliczenie czynszu przez zaliczenie na jego poczet poniesionych 

koniecznych nakładów.

Zgodnie z obowiązującymi przepisami zawieranie umów na okres dłuższy niż trzy lata 

wymaga akceptacji Rady Gminy.

Przed  odczytaniem  projektu  Uchwały  głos  zabrał  Burmistrz  Rakoniewic,  w  celu 

wyjaśnienia założeń tego projektu.

Pan Burmistrz  powiedział,  że kilka  lat  temu na ulicy Krystyny  stał  szpetny kiosk,  w 

którym się nic nie działo. Było kilka przetargów, ale nie było na niego chętnych. Pan 

Tomasz Szczygieł wydzierżawił ten kiosk, wpadł na pomysł, żeby zrobić tam smażalnie 

kurczaków. Czynsz 51 zł na miesiąc, co daje 612 zł na rok. Poza tym podatek od lokalu 

pod działalność gospodarczą tj. 20 m2 po 14 zł daje 280 zł na rok czyli na dzień dzisiejszy 

daje to do budżetu 892 zł na rok z tego. No i mamy ten kiosk, ale i tak zyskaliśmy, bo 

przedtem Zakład  Gospodarki  Komunalnej  musiał  ten  kiosk  od  czasu  do  czasu  umyć, 

pomalować,  a  teraz  wszystko  to  jest  robione  przez  Pana  Szczygła.  Pan  Burmistrz 

powiedział, że sam namawiał Pana Szczygła, żeby coś z tym zrobić, ponieważ nie jest to 

budynek, który przynosi chlubę Rakoniewicą. Do tej pory nie wiadomo, gdzie tam idzie 

kanalizacja,  co jest  ważne,  jeżeli  miałoby być  coś  tam robione.  Jest  propozycja  Pana 

Tomasz Szczygła, że za swoje pieniądze obłoży to cegłą klinkierową – co było pomysłem 

Pana Burmistrza, ponieważ w pobliżu Pan Pacyna i Pani Patalas również mają budynki z 

klinkieru.  Został  zrobiony  kosztorys,  taki  remont  kosztowałby  34.348  zł.  Została  by 

nieznacznie zmniejszona poczekalnia, zostanie takie małe pomieszczenie – wielkości 3x3, 

ale raczej wielu ludzi nie ma na przystanku. Ponadto Pan Szczygieł chce zrobić toaletę, co 

prawda dla  pracowników,  zgodnie  z  wymogami  sanitarnymi,  ale  pewnie,  jeśli  ktoś  z 

podróżnych będzie musiał skorzystać, to nie będzie problemu. Czynsz będzie w dalszym 

ciągu  taki  sam.  Zwiększa  się  wtedy o  20m powierzchnia  użytkowa  lokalu.  Wówczas 

podatek liczony jest od 37 m i wynosi rocznie 518 zł. Gmina nie musi wydać własnych 

środków na  remont  przystanku  autobusowego,  a  ma  238  zł  podatku  więcej.  Ponadto 

będzie ładny przystanek. Pan Szczygieł chce nadal płacić czynsz, ale gdyby gmina chciała 

zwolnić go z jego płatności, to musiałby czekać 56 lat, aby ta inwestycja się zwróciła. 

Pan Burmistrz powiedział, że jest to bardzo dobre rozwiązanie dla gminy, która dostaje 

ładny obiekt, a pozbywa się obowiązku jego utrzymywania. Pan Szczygieł chciałby mieć 
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jedynie zagwarantowane prawo dzierżawienia lokalu przez 20 lat. Burmistrz stwierdził 

jednak,  że  każdą  umowę można  rozwiązać  przed  upływem terminu,  na  który  została 

zawarta. Można jednak zapisać w niej, że w razie jej wcześniejszego rozwiązania trzeba 

będzie zwrócić koszty poniesionych nakładów. Dlatego też trzeba by zawrzeć w umowie, 

że jeżeli zostanie ona wcześniej rozwiązana koszty zostaną zwrócone proporcjonalnie do 

ilości lat przez które lokal byłby używany. Wychodzi to ok. 1.717 zł na rok.

Pan Kabat odczytał Projekt Uchwały. 

Radna Gabriela Cielcka zapytała czy w tym miejscu będzie nadal przystanek autobusowy.

Pan Remigiusz Kabat odpowiedział, że tak. 

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem  Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.

Uchwała Nr X/77/2007  w sprawie oddania w najem lokalu użytkowego stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu.  

E) Dalej  Pan Paweł  Sobecki  przedstawił  Projekt  Uchwały w sprawie  ustalenia  opłat  za 

wywóz i  przyjęcie  odpadów komunalnych przez  Zakład Gospodarki  Komunalnej 

Mieszkaniowej Wodociągów i Kanalizacji  na składowisko w Goździnie.

Projekt zakłada następujące opłaty:

1. Wywóz odpadów stałych przez Zakład Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej 

Wodociągów i Kanalizacji  z terenu miasta i gminy: 

a) luzem – 80,00 zł/m3

b) pojemnika 0,1 m3 – 7,50 zł/szt.

c) kontenera o pojemności 2 m3 – 75,00 zł/szt. 

2.   Dzierżawa naliczana kwartalnie za:
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a) pojemnik 0,1 m3 – 6,00 zł/szt.

b) kontenera 2 m3 – 25,00 zł/szt.      

3.  Przyjęcie odpadów stałych na składowisko w Goździnie – 80,00 zł/tonę

4.  Przyjęcie ziemi i drobnego gruzu na składowisko w Goździnie –15,00 zł/tonę 

5.  Wywóz odpadów płynnych – 10,17 zł/m3 

Zmiana  opłat  za  wywóz  oraz  przyjęcie  odpadów  komunalnych  na  składowisko  w 

Goździnie  podyktowana  jest  wzrostem inflacji  (ostania  zmiana  opłat  wrzesień  2001), 

kosztem wywozu odpadów oraz wzrostem wydatków na zarządzanie wysypiskiem.

Radna Teresa Probst powiedziała, że wzrosły ceny wody o 8 gr., zmniejszyła się opłata za 

ścieki o 4 gr. Wzrosły również opłaty za wywóz nieczystości  płynnych i w tej  chwili 

najbardziej poszkodowani są mieszkańcy wsi. Używają najwięcej wody, ponieważ hodują 

bydło,  nie  ma kanalizacji,  płacą drożej  za wodę i  jeszcze  na dodatek płacą drożej  za 

wywóz  nieczystości  płynnych.  Zyskają  na  tym  tylko  miejscowości  skanalizowane,  a 

mieszkańcy wsi są w ten sposób znów poszkodowani.

 
Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem  Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 3 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się 11 radnych.

Uchwała  Nr  X/78/2007 w  sprawie  ustalenia  opłat  za  wywóz  i  przyjęcie  odpadów 

komunalnych  przez  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  Mieszkaniowej  Wodociągów  i 

Kanalizacji  na składowisko w Goździnie, stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Głos zabrała Pani Elżbieta Fórmanowicz – radca prawny wyjaśniając, że Uchwała została 

podjęta, ponieważ głosów wstrzymujących się nie bierze się pod uwagę.

F) Następnie Pan Paweł Sobecki przedstawił Projekt Uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr VII/58/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 27 kwietnia 2007 w sprawie 

udzielenia pomocy  Powiatowi Grodziskiemu.
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Projekt  zakłada  wykonanie  remontu  oraz  zagospodarowanie  chodników  poprzez 

dokonanie nasadzeń drzew i krzewów przy drodze powiatowej nr 3570P ulicy Zamkowej 

w Rakoniewicach. Powiatowy Zarząd Dróg wykona remont chodnika prawej strony jadąc 

z  Rakoniewic  do Tarnowy na  długości  ca  375 mb (  550m2)  tj.  od parkingu do ulicy 

Malinowej  za  względu  na  zużyty  stan  płytek  chodnikowych  oraz  zapadnięcia  i 

odkształcenia  niwelety  chodnika.  Natomiast  Gmina  Rakoniewice  wykona  remont 

chodnika lewej strony na długości ca 20 mb (25m2 ) tj. od pasażu handlowego do gazowni 

oraz  wjazdy  na  posesje.  Następnie  dokonane  będą  nasadzenia  drzew  i  krzewów  na 

długości ca 250 mb tj. od gazowni do ulicy Dębowej oraz pobocze przy posesji AGRI 

PLUS.    

Chodnik położony przy w/w drodze znajduje się w pasie drogi  powiatowej zatem jego 

remont  stanowi  zadanie  z  zakresu  administracji  samorządowej  Powiatu.  Rada  Gminy 

może  jednak  udzielić  pomocy  Powiatowi  jeżeli  uzna,  że  wykonanie  tego  zadania 

uzasadnione  jest  koniecznością  bezpieczeństwa  mieszkańców.  Ustalono  z  Zarządem 

Powiatu, że  Powiat wykona remont prawej strony a Gmina Rakoniewice lewej strony 

chodnika jadąc w kierunku Tarnowy.

Radna Gabriela Cielecka zapytała, kto płaci za wjazdy do posesji.

Radny Tomasz Pajchrowski odpowiedział, że Gmina.

Pan  Sobecki  sprostował,  że  mieszkańcy  ulicy  Zamkowej  dokonali  już  odpowiednich 

wpłat za wjazdy do swoich posesji.

Radny Władysław Bazan powiedział, że ta lewa strona wykonana przez Gminę wyjdzie 

drożej niż inwestycja Powiatu. Zapytał także, czy będą jeszcze jakieś środki dodawane do 

tej inwestycji.

Pan Burmistrz odpowiedział, że więcej pieniędzy nie będzie dokładanych. Możliwe, że 

inwestycja  Gminy  będzie  droższa  niż  Powiatu,  ale  dzięki  drzewom  będzie  ładnie 

wyglądało.
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Radna Gabriela Cielecka zapytała, że jak to jest, że w Uchwale zapisane jest, że Gmina 

wykonana lewą stronę chodnika oraz wjazdy na posesję, a nie ma tutaj mowy o wpłatach 

mieszkańców za wjazdy do posesji.

Pan Sobecki odpowiedział, że Gmina jest ich wykonawcą.

Pani Cielecka zapytała czy nie powinno być zapisane, że mieszkańcy ponoszą koszty 

zrobienia wjazdów.

Pan  Sobecki  odpowiedział,  że  nie  ma  takiej  konieczności,  ponieważ  mieszkańcy  ul. 

Zamkowej już dokonali wpłat. 

Głos  zabrała  Pani  Elżbieta  Fórmanowicz  –  radca  prawny -  wyjaśniając,  że  zadaniem 

Gminy jest  wykonanie chodników i wjazdów do posesji,  a mieszkańcy partycypują w 

kosztach  na  zasadzie  dobrowolności,  dokonując  jakby  darowizny  na  rzecz  Gminy  i 

dlatego nie można zapisać tego w Uchwale. Fakt, że mieszkańcy ponoszą koszty ułożenia 

wjazdów na posesje zapisany jest w umowach cywilnoprawnych.

Pani Cielecka powiedziała, że w takim razie mieszkańcy nie muszą płacić.

Pani Fórmanowicz powiedziała, że tak właśnie jest. 

Pan  Burmistrz  powiedział,  że  nie  ma  tutaj  problemu,  ponieważ  wszyscy  mieszkańcy 

wpłacili pieniądze. 

Radna Cielecka powiedziała, że w związku z tym takie sytuacje jak w Jabłonnie będą się 

powtarzać.

Pan Burmistrz odpowiedział, że bez wcześniejszych deklaracji wpłat mieszkańców, w 

ogóle nie będzie mowy o remoncie chodników.

Pani Cielecka powiedziała, że jeżeli jedna osoba nie wpłaci to chodnik nie będzie robiony.
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Pan Sobecki powiedział, że inne samorządy tak praktykują, że robią chodnik na całości, a 

wjazdy do posesji tylko tym mieszkańcom, którzy za nie zapłacili. 

Radny Tomasz Pajchrowski zapytał ile jest tych wjazdów i czy radni mogą zapoznać się z 

informacją po ile mieszkańcy wpłacali.

Pan Sobecki powiedział, że oczywiście – taki wykaz osób wpłacających i kwoty znajduje 

się w tut. Urzędzie u Pana Kazimierza Nowackiego.

Pan Burmistrz dodał, że radni mogą się jednocześnie zapoznać z informacją o wpłatach na 

wjazdy przez mieszkańców wsi Łąkie.

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem  Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się 1 radnych.

Uchwała Nr X/79/2007 w sprawie : zmiany Uchwały Nr VII/58/2007 Rady Miejskiej w 

Rakoniewicach  z  dnia  27  kwietnia  2007  w  sprawie  udzielenia  pomocy  Powiatowi 

Grodziskiemu stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

G) Dalej  Głos  zabrał  Pan  Stanisław  Lenart  przedstawiając  Projekt  Uchwały  w  sprawie 

zmiany Uchwały Nr IV/37/2007 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 07 lutego 

2007r.  w  sprawie  Gminnego  programu profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów 

alkoholowych w 2007r.

       

W  Projekcie  Uchwały  przewidziana  jest  zmiana  Preliminarza  wydatków  GKRPA  w 

Rakoniewicach na rok 2007, która podyktowana jest uatrakcyjnieniem oferty kolonii dla 

młodzieży szkolnej, zwiększeniem środków na zakup czasopism i literatury fachowej dla 

szkół oraz zakup nagród w konkursach o tematyce antyalkoholowej.
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Pan  Stanisław  Lenart  Koordynator  Gminnego  Programu  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych w omówieniu Projektu powiedział, że chodzi o sprawę techniczną, nie są 

tutaj  dołożone  żadne  dodatkowe środki,  tylko  przesunięte.  Z  §  263 środki  w kwocie 

17.000 zł zostaną przesunięte do § 430. Środki te nie mogą być przekazane w formie 

dotacji, ponieważ w zamiarze jest uatrakcyjnienie oferty kolonijnej dla dzieci, a ponadto 

w tym roku ZHP nie zgłosiło swojej oferty do konkursu. Nie wpłynęła żadna inna oferta, 

a  nie  było  możliwości,  ze  względu  na  ograniczenie  czasowe,  ogłoszenia  nowego 

konkursu. 

Dlatego  też  środki  zostały  przesunięte  i  będzie  można  dokonać  wyboru  Firmy,  która 

zorganizuje  wyjazd  dla  dzieci.  Jest  już  kilka  ofert.  Wstępnie  planuje  się  wysłać  46 

osobową grupę dzieci na 7 dniową kolonię do Karpacza.

Zaproponowanie dzieciom zmiany, ponieważ od kilku już lat dzieci jeździły do Pszczewa, 

na  pewno  jest  korzystne  i  atrakcyjniejsze.  Corocznie  było  tak,  że  do  ogłaszanego 

konkursu zgłaszała się tylko Komenda Hufca w Grodzisku Wlkp. i może lepiej, że w tym 

roku stowarzyszenie to nie zgłosiło swojej oferty.

Ponadto proponuje się przeniesienie środków na zakup nagród w konkursach o tematyce 

antyalkoholowej oraz fachowej literatury.

 

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem  Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się 0 radnych.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie.  

Uchwała Nr  X/80/2007 w sprawie zmiany uchwały Nr IV/37/2007 Rady Miejskiej  w 

Rakoniewicach z  dnia 07 lutego 2007r.  w sprawie Gminnego programu profilaktyki  i 

rozwiązywania problemów alkoholowych w 2007r. stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

H) Pan  Paweł  Sobecki  przedstawił  Projekt  Uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 

przyjęcie dzierżawy (dodany do porządku obrad na wniosek Burmistrza Rakoniewic).
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Projekt zakłada wyrażenie zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres 10 lat części 

działki nr 555 w Rakoniewicach, o powierzchni 550 m2. Nieruchomość, o której mowa 

stanowi własność Przedsiębiorstwa Wielobranżowego ATUT sp. z o.o. i zostanie oddana 

w  dzierżawę  Gminie  Rakoniewice  z   przeznaczeniem  na  realizację  zadania:  remont 

parkingu łącznie z odwodnieniem przed budynkiem MGOK ul. Krystyny.

Przewodniczący Rady zapytał czy załącznikiem do tego Projektu jest projekt umowy 

dzieżawy i mapka. 

Pan Sobecki potwierdził ten fakt.

Przewodniczący Rady poprosił o odczytanie projektu umowy dzierżawy. Umowa zakłada 

oddanie w dzierżawę przez Przedsiębiorstwo Wielobranżowe „ATUT” Sp. z o.o. Gminie 

gruntu obok Domu Kultury, przed pawilonem handlowym, w celu wybudowania na nim 

parkingu, z zastrzeżeniem, że będą mogli z niego korzystać tylko osoby przyjeżdżające do 

MGOK. Czynsz miałby wynosić 1 zł miesięcznie + VAT, płatny raz w roku w grudniu. 

Wydzierżawiający nie będzie płacił podatku od nieruchomości za przedmiot dzierżawy. 

Dzierżawca  wyrazi  zgodę  na  postawienie  bramek  parkingowych  przy  wjeździe.  Po 

zakończeniu  umowy  lub  po  jej  rozwiązaniu  za  zgodą  Dzierżawcy  nie  będzie 

przysługiwało  prawo  zwrotu  poniesionych  nakładów.  Przed  przekazaniem  działki 

Wydzierżawiającemu Dzierżawca usunie wykonane przez siebie parkingi, o ile strony nie 

postanowią inaczej. 

Głos zabrała Pani Elżbieta Fórmanowicz – radca prawny, wyjaśniając, że Rada podejmuje 

Uchwałę tylko w zakresie okresu trwania dzierżawy, ponieważ Burmistrz może zawierać 

umowy dzierżawy na okres do 3 lat.  Natomiast  warunki  umowy Burmistrz  ustala  już 

bezpośrednio  z  Wydzierżawiającym.  To  jest  tylko  projekt,  do  którego  są  już  pewne 

zastrzeżenia np. co do zapisu, który mówi, że po zakończeniu umowy Dzierżawca nie 

będzie domagał się zwrotu poniesionych nakładów.

Pan  Burmistrz  powiedział,  że  ta  umowa jest  to  wersja  Pana  Tomysa  Prezesa  Spółki 

„ATUT” i jest jeszcze do uzgodnienia. 
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Głos zabrał  radny Tomasz Pajchrowski,  który powiedział,  że to nie  jest  nasz grunt,  a 

mamy na nim układać kostkę za 105 tys. zł. i dzierżawić to. Taki błąd już raz w gminie 

był zrobiony. Radny Pajchrowski zwrócił się bezpośrednio do Burmistrza odnosząc się do 

jego wypowiedzi,  że pośpiech nie jest  w niczym wskazany,  a  radnym rzuca  się  rano 

projekt Uchwały, z którą radni nie zapoznali się dobrze, a już trzeba podjąć decyzję. 

Radny  Pajchrowski  powiedział,  że  do  Komisji  Rewizyjnej  wpłynął  wniosek  od 

mieszkańców Rakoniewic  odnośnie  podobnej  inwestycji  w kierunku Wolsztyna,  obok 

posesji  Pana  Leśnika.  Mieszkańcy  chcą  wiedzieć  czy  parking  ten  jest  prywatnie 

użytkowany, bo teren ten jest zagospodarowany. 

Tak samo może być z tym parkingiem. Radni podejmą Uchwałę, żeby zrobić parking, a za 

10 lat nie będziemy mogli z niego korzystać. To nie jest gospodarność. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że jeżeli chodzi o parking koło Pana Leśnika to w tej chwili 

nie jest w stanie odpowiedzieć, bo musiałby zajrzeć w dokumenty. Faktycznie Pan Leśnik 

coś tam robi, ale żeby uregulować tą sprawę trzeba by było załatwić wszystkie tego typu 

sprawy, a Pan Grabowski również stawia samochody na chodniku. Nie możemy być tak 

bezwzględni i gonić swoich przedsiębiorców. Należałoby to jednak przedyskutować. Pan 

Burmistrz powiedział, że nie nalega, tylko przedstawia pewną propozycję. Teren ten nie 

jest w całości Spółki „ATUT” – ok. 2/3. Poza tym inwestycja nie musi wynieść 105 tys., 

na przetargu można uzyskać niższą cenę. Inwestycja wyniosłaby pewnie ok. 90 tys. zł, z 

czego 2/3 dają ok. 60 tys. co po podzieleniu przez 10 lat daje mieszkańcom za 6 tys. zł 

rocznie wspaniały plac zabaw w Gminie. Jeżeli teraz ta inwestycja nie zostanie zrobiona 

to później nie będzie można podłączyć się do kanalizacji, a w tej chwili, wobec odmownej 

decyzji  „AGRI  PLUS”  odnośnie  organizacji  Dni  Rakoniewic  w parku,  jest  to  jedyne 

miejsce, w którym możemy je zorganizować. 

„Dni Rakoniewic” organizowane są corocznie i jeżeli tego nie zrobimy teraz będziemy 

chodzić po trawie i w kurzu. Pan Burmistrz powiedział, że to nie jest dla niego „sprawa 

życia i śmierci”, ale uważa, że jego rola jest taka, aby takie propozycje przedstawić. 
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Pan Pajchrowski powiedział, że wpłynął wniosek do Komisji Rewizyjnej od mieszkańców 

Rakoniewic. 

Pan Burmistrz powiedział, że musimy się tym zająć, ale wtedy będzie trzeba wszystkich 

mieszkańców traktować jednakowo i tam, gdzie ktoś wykorzystuje chodnik potraktować 

tak samo, że nie wolno. Zasada musi być w Gminie Rakoniewice i w każdej innej gminie 

wobec prawa jedna, że Kowalskiego i Nowaka obowiązują te same przepisy. Należy się 

zastanowić, jest to sygnał, ale Burmistrz nie widzi, aby mieszkańcom ul. Kusocińskiego i 

Kolejowej brakowało miejsc parkingowych. 

Radny Bronisław Chałupka powiedział,  że doczekaliśmy się  w końcu remontu  Domu 

Kultury,  sali  widowiskowej,  Remizy.  Te  remonty  pochłonęły  na  pewno kwotę  ponad 

milion złotych i w tej chwili doczekaliśmy się również sceny widowiskowej, zadaszonej i 

nie  trzeba  tutaj  nikogo  przekonywać,  że  przed  sceną  powinna  być  pewna przestrzeń. 

Biorąc pod uwagę sprawy własnościowe to tej przestrzeni nie ma. Przestrzeń ta powinna 

być  odpowiednio  zagospodarowana  czyli  tam  się  prosi,  że  przy  okazji  tego  remontu 

dokonać  również  tych  prac  modernizacyjnych  na  terenie  przyległym.  Pan  Chałupka 

powiedział,  że  widzi,  że  faktycznie  te  sprawy  własnościowe  nie  są  uregulowane  i 

zaskoczyła radnych szybkość, która podyktowana jest odbyciem „Dni Rakoniewic” tam 

właśnie na tym terenie. Radny nie chce przymuszać ani ponaglać, ale fakt jest faktem, że 

ten teren powinien być odpowiednio zagospodarowany. Kiedy to zrobimy to już jest inna 

sprawa, ale musi być ta „kropka nad i”, bo później, za kilka lat, nam powiedzą, że jest 

scena, ale gdzie mają być te imprezy, nie ma miejsca i dlatego prosi Burmistrza, żeby te 

sprawy wyprostować, bo jeżeli już jest ta scena, to żeby była odpowiednia przestrzeń. 

Przewodniczący Rady wysunął taką propozycję, aby Pan Burmistrz odpowiadał po kolei 

radnym na ich głosy.

Pan  Burmistrz  powiedział,  że  ten  pośpiech  spowodowany  jest  tym,  że  za  chwilę  na 

parking przed pawilonem wchodzi firma i układa kostkę i jeżeli się nie podłączymy z 

odwodnieniem to będziemy mieli problem, bo nie wie czy Prezes Tomys wyrazi zgodę, za 
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pół roku, za 2 miesiące, na to, żeby rozkopywać jego kostkę, a poza tym to są następne 

koszty. Nie przypuszcza, żeby Prezes Tomys poszedł na taki układ, że będzie rozkopywał 

swoją kostkę po to, żebyśmy mogli się do kanalizacji podłączyć. Także Dni Rakoniewic, 

Dniami Rakoniewic, w tym roku jest akurat tak, a nie inaczej,  ale za chwilę wchodzi 

wykonawca na parking Prezesa Tomysa i my musimy rurę do kanalizacji  położyć już, 

nawet przed przetargiem, z naszych jakiś pieniędzy, żeby nie trzeba było później kopać. 

Radny Pajchrowski powiedział, że może rozważymy taką sytuacje, aby nie wprowadzać 

radnych w błąd, żebyśmy robili na jakimś prywatnym terenie, może moglibyśmy zakupić 

ten kawałek ziemi.

Pan Burmistrz powiedział, że w Rakoniewicach nikt ziemi nie sprzeda. 

Pan Pajchrowski powiedział, że można to rozważyć. 

Burmistrz powiedział, że nie wchodzi to w rachubę, w tym wypadku wchodzi w rachubę 

tylko dzierżawa czy użyczenia i to tylko na 10 lat. 

Radny Pajchrowski zapytał dlaczego tamta firma nie chce się zgodzić na organizacje „Dni 

Rakoniewic” w parku. W zeszłym roku była piękna impreza w parku.

Pan Burmistrz odpowiedział, że trudno się dziwić – „Jak Kuba Bogu tak Bóg Kubie”. Jak 

krzyczeliśmy, że nie będzie świniarni w Tarnowie, to trudno, żeby firma „AGRI PLUS” 

powiedziała, że z otwartymi rękoma nas wita w parku. Każda akcja ma kontrakcje. Pan 

Burmistrz powiedział, że im się absolutnie nie dziwi, bo na miejscu tej firmy, przy swoim 

charakterze, postąpiłby tak samo. 

Nie ma tak, że coś się podejmuje, komuś się dało w pysk, a on teraz będzie nadstawiał 

drugi policzek. To tylko w Ewangelii tak jest. 

Radny Władysław Bazan powiedział,  że nie  przypomina  sobie,  żeby za jego kadencji 

cokolwiek było mówione o sali pod sceną.
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Pan Borowski  powiedział,  że w poprzedniej  kadencji  nie  było  również  o tym mowy. 

Tymczasem scena jest wybudowana, plac jest bardzo mały. 

Pan Bazan powiedział, że dziwi się, dlaczego tam scena była wybudowana. Zwracając się 

do Pani Wiceburmistrz powiedział,  że naprzeciw cmentarza, przed „AGRI PLUS” jest 

ładny plac na organizacje „Dni Rakoniewic”. Jest tam parking.

Pani Pietrzak odpowiedziała, że ten plac jest za mały.

Radny Bazan powiedział, że według niego jest wystarczający. Poza tym plac ten jest na 

uboczu, można zamknąć drogę do Tarnowy.

Pan Burmistrz  zwracając  się  do Pana Bazana powiedział,  że mija się  z  prawdą,  gdyż 

parking  przy  cmentarzu  jest  własnością  gminy,  ale  teren  zielony  już  nie,  tylko  go 

zagospodarowaliśmy, żeby było ładnie. 

Radna Teresa Probst powiedziała w sprawie umowy, że jeżeli faktycznie mamy ten teren 

dzierżawić to nie poniesiemy kosztów w wysokości przysłowiowej złotówki.  Za 10 lat 

nie  będzie  Pana,  nie  będzie  nas  i  zostawimy  to  „kukułcze  jajo”  komuś  i  faktycznie 

zapłacimy czynsz 10 tys. zł rocznie.

Pan Burmistrz odpowiedział, że dokładnie 6 tys. zł 

Pani Probst powiedziała,  że faktycznie tylko „Dni Rakoniewic” są robione i  Dożynki. 

Może trzeba byłoby wydłużyć tą umowę dzierżawy, żeby mieć jakieś zabezpieczenie, aby 

można było z tego placu dłużej korzystać, a nie żeby wyrzucili nas z tego placu (po jego 

zrobieniu) po 10 latach. 

Pan Burmistrz powiedział, że umowa dłuższa niż na 10 lat Prezesa Tomysa nie interesuje, 

ponieważ przewiduje on przejście na emeryturę, a nie chciałby swoim dzieciom zostawić 

„bagażu”.  Burmistrz  powiedział,  że  po  tym,  co  widział  ostatnio  na  ogródkach 
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działkowych, że tak jak większość z nas wątpiła, że na Winnicy coś będzie się działo, a 

jednak się dzieje, tak samo i tu. Na któreś z Komisji Pan Burmistrz powiedział, że czasu 

handlu  w sobotę  i  niedziele  kiedyś  się  skończą.  Ludzie  biedniejsi  traktują  zakupy w 

sobotę i niedzielę jak rozrywkę. Szybciej niż za 10 lat nie będzie zakupów w wolne dni, 

bo  będzie  nas  stać  na  rozrywkę,  a  sobotnie  i  niedzielne  imprezy  tam,  to  jest  cały 

kompleks.  Jeżeli  będziemy  dobrze  współpracować  z  właścicielami  tych  wszystkich 

obiektów, a mamy tam obok parkingi przy „Gawrze”, kiedyś przy „Polo-Markecie”. Jest 

to doskonałe miejsce i Burmistrz lepszego w Rakoniewcach nie widzi. 

Pan Burmistrz powiedział, że przedstawia propozycje, a decyzja należy do radnych, ale 

uważa, że 10 lat to jest i tak bardzo długo, bo trudno powiedzieć, co będzie za 10 lat, a ta 

umowa daje dużo więcej, bo nie sądzi, żeby za 10 lat w tych okolicach wiele się zmieniło, 

żeby ktoś stawiał hotel przed Domem Kultury lub coś innego i że to co teraz tworzymy to 

na znacznie dłużej niż 10 lat. 

Dalej  głos zabrał  radny Pajchrowski,  który dodał,  że Pan Burmistrz  powiedział,  że to 

kosztuje ok. milion złotych, a to kosztuje milion czterysta. Dopłaty jest 120 tys., a w tej 

chwili  musimy dołożyć do remontu  Domu Kultury jeszcze 150 tys.,  bo wzrosły ceny 

materiałów budowlanych. Dokładamy jeszcze 30 tys. to jest razem półtora miliona prawie 

i jeszcze mamy wyrzucić 105 tys. nie na swój grunt. To jest niegospodarność.

Radna  Cielecka  powiedziała,  że  są  sklepy  –  jeden  już  istniej,  drugi  nowoczesny  ma 

powstać i co stoi na przeszkodzie, aby właściciele tych sklepów zostali zobowiązani do 

wykonania tego parkingu, który jest dla nich.    

Pan Burmistrz powiedział, że nikomu nic nie możemy nakazać. 

Pani Cielecka powiedziała, że konkurencja konkurencją, ale to są ich sklepy, a grunt nie 

jest nasz. 

Pan Burmistrz dodał, że na potrzeby „Inter Kramu” ten parking, który jest wystarcza na 

200%.
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Pani Cielecka – a tego drugiego sklepu.

Pan  Burmistrz  –  to  jest  inna  działka.  Ci  zastrzegają,  żeby  Ci  drudzy  nie  mogli  tam 

wjeżdżać. 

Pani Cielecka: to jeżeli powstanie ten parking, który my mamy zrobić, to będzie tylko 

„kością niezgody”. Bramki, wjazdy, bo w Uchwale jest tak zapisane. 

Burmistrz – nie w Uchwale, a w projekcie umowy. Też by się zabezpieczał, mając taki 

pawilon,  aby klienci  innego marketu nie  parkowali  na  jego parkingu.  Choć z  drugiej 

strony to przesada, żeby tam montować jakieś bramki wjazdowe.

Pani Cielecka powiedziała, że Burmistrz stwierdził, że będziemy chodzić po kurzących 

się chodnikach, tymczasem ludzie w Rostarzewie i wszystkich sąsiednich wsiach chodzą 

w kurzu i to codziennie, nie tylko na imprezie. Jest to bardzo uciążliwe i można byłoby te 

pieniądze  przeznaczyć  na  chodniki  czy  drogi.  Byłby  to  bardzo miły  gest  w kierunku 

wszystkich mieszkańców Gminy Rakoniewice.

Pan  Burmistrz  powiedział,  że  nie  można  równać  wioski,  nawet  Rostarzewa  z 

Rakoniewicami,  bo  w Rakoniewicach  podatki  są  co  najmniej  15  razy  większe  niż  w 

Rostarzewie, a ponadto na podstawie tej informacji, którą radni dziś dostali, ze sprzedaży 

mienia wynika, że w Rakoniewicach sprzedano za 268.515 zł. Cokolwiek gmina zyskuje 

to są Rakoniewice, teren żyje z Rakoniewic, tu są firmy, tu płacą podatki, tu się sprzedaje 

mieszkania. W Rostarzewie tego nie ma, ani w Łąkiem, ani gdziekolwiek indziej i nie 

można myśleć takimi kategoriami, że Rakoniewice żyją kosztem terenu, to teren żyje z 

Rakoniewic. W centrum się tworzą podatki.

Pan  Pajchrowski  powiedział,  że  nie  zgodzi  się  z  tym,  że  sprzedaje  się  tylko  w 

Rakoniewicach i że w Rakoniewicach płaci się tylko podatki. W Jabłonnie sprzedano 5 

mieszkań w poprzedniej kadencji. Teraz sprzedano 5 kolejnych mieszkań. Są pieniądze, a 
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Pan  Burmistrz  mówił  przed  wyborami,  że  pieniądze  zostają  na  inwestycje  w  danej 

miejscowości. Nie zostało zrobione nic. 

Pan Burmistrz powiedział, zwracając się do Pana Pajchrowskiego: „a szkoła za milion 

złotych”.

Pan Pajchrowski powiedział, że to było w poprzedniej kadencji.

Pan Burmistrz odpowiedział, że ta kadencja trwa dopiero kilka miesięcy. 

Radna  Probst  zwróciła  się  z  pytaniem  do  Pana  Sobeckiego  czy  koszt  tej  inwestycji 

zamknie się w tych 105 tys. czy za miesiąc okaże się, że trzeba będzie dołożyć.

Pan Sobecki odpowiedział, że koszty powinny być niższe, bo jak zostanie zorganizowany 

przetarg.

Pani Probst powiedziała, że trzyma Pana Sobeckiego za słowo.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  Dom  Kultury  i  jakieś  ośrodki,  gdzie  można 

organizować imprezy, festyny jest w interesie nie tylko mieszkańców Rakoniewic, ale też 

całej  gminy.  Natomiast  obawy  mamy  wszyscy  i  wiemy  o  tym,  że  nie  chcielibyśmy 

inwestować na nieswoim gruncie.  Radni  nie  rozmawiali  z  Panem Tomysem,  nie było 

okazji i nie wiedzą, czy nie ma możliwości kupna tego kawałka ziemi, bo prawda jest 

taka, że jakby kupić ten grunt i go zagospodarować to mniejsze jest zagrożenie, że teren 

zostanie ogrodzony i ktoś nie będzie wpuszczany na ten parking. Z drugiej strony, nie 

wspominając o polityczno-biznesowych powiązaniach, bo one tam gdzieś u góry dobrze 

funkcjonują i - z reguły - polityka źle na tym wychodzi. Pan Tomiak powiedział, że nie 

chce być złym prorokiem, niech współpraca nam się najlepiej układa, niech to pięknie 

funkcjonuje, ale boji się tego, że tam za chwilę pojawi się płot, bo być może ktoś się na 

kogoś pogniewa. Miał tu namyśli  spółkę „ATUT”. Będzie płot,  będzie tabliczka teren 

prywatny  i  nie  będzie  nikomu  go  udostępniał.  Do  marketu  na  parking  każdy  może 
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wjechać, żeby zrobić zakupy. Jest sposób na to, żeby rozwiązać tą sytuację, radni mogliby 

usiąść  z  Panem  Tomysem  i  porozmawiać,  wyjść  jest  na  pewno  wiele.  To  nie  jest 

ostateczne wyjście, że dzierżawimy na 10 lat, 20 czy 50, a być może tak jak powiedział 

Pan Burmistrz, każdą umowę można rozwiązać i za rok lub za dwa tam może stanąć płot i 

co  wtedy zrobimy.  Teraz  trzeba  podłączyć  się  z  kanalizacją  i  za  2,3  tygodnie  takiej 

możliwości nie będzie, możemy obudzić się „z ręką w nocniku”, ale radni i mieszkańcy 

wolą  „raz  dostać  w  pysk”,  używając  przytoczonej  już  tu  dziś  metaforyki,  od 

przedsiębiorcy, niż być bitym przez mieszkańców do końca życia. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że sprzedaż nie wchodzi w rachubę i dłuższa dzierżawa niż 

na 10 lat nie wchodzi w rachubę. 

Pan Przewodniczący powiedział, że gdybyśmy chcieli kupić, nie wie, za jakie pieniądze, 

to  może chciałby sprzedać  i  mielibyśmy spokojne  sumienie,  że  na swoim terenie  coś 

robimy. Nic by się tam nie zmieniło, ale można byłoby powiedzieć, że było to robione na 

własnym terenie.

Pan  Burmistrz  powiedział,  że  Spółka  „ATUT”  nie  sprzeda  w  Rakoniewicach  nawet 

jednego metra kwadratowego. 

Pan  Pajchrowski  dodał,  że  wtedy  nikt  nie  powiedziałby,  że  radni  podejmują  głupie 

decyzje. 

Burmistrz powiedział, że dał propozycje, a decyzja należy do radnych. Zwracając się do 

Pana Pajchrowskiego powiedział, że nie może tak być, że Pan Pajchrowski mówi, że w 

Jabłonnie nic nie zostało zrobione, a w poprzedniej kadencji szkoła zrobiona za ponad 

milion, a poza tym w Jabłonnie jest 10 razy mniej firm niż w Rakoniewicach.  

Pan Pajchrowski powiedział, że mówił o sprzedaży lokali.
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Pan Burmistrz powiedział, że lokale zostały sprzedane i w przyszłym roku w budżecie, 

trzeba  się  zastanowić,  jak  z  takiego  budżetu  zrobić  parking  przy  Domu  Kultury. 

Mieszkania w Jabłonnie zostały sprzedane 2 tyg. temu.

Radny Pajchrowski zapytał Pana Burmistrza co ma powiedzieć mieszkańcom Jabłonny, 

że robi się parking na cudzym gruncie za 105 tys., a im karze się płacić 6 tys. zł. 

Zrobił się problem wpłat. Mieszkańcy przyszli  na zebranie zorganizowane przez Panią 

Sołtys  i  zapłaciliby  te  pieniądze.  Mieszkańcy  Jabłonny  chcą  zaprosić  Burmistrza  na 

spotkanie i wytłumaczyć dlaczego nie chcą płacić. Jeżeli po jednej stronie ulicy w tamtym 

roku robi się chodnik i mieszkańcy nie płaca, a z drugiej strony ma się zrobić w tym roku 

i mają płacić. O to jest cały hałas. To nie powinno się zdarzać.

Pan  Burmistrz  powiedział,  że  to  był  błąd  i  w  tej  kadencji  przestrzegamy  zasady,  że 

mieszkańcy płacą za wjazdy. Jeżeli w Jabłonnie nie zapłacą to pieniądze mieszkańcom ul. 

Zamkowej i Łąkiego trzeba byłoby oddać pieniądze. 

 Radni nie mieli więcej pytań do przedstawionego Projektu Uchwały.

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem  Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 0 radnych; 

przeciwko – 7 radnych; wstrzymało się 7 radnych.

Przewodniczący stwierdził, że Rada nie podjęła Uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na przyjęcie dzierżawy.

I) Następnie  Pani  Teresa  Kmiecik  –  Skarbnik  Gminy  przedstawiła  Projekt  Uchwały  w 

sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2007 r.

Przed przystąpieniem do odczytania Projektu Pan Burmistrz zwrócił się z pytaniem do 

radnych, co w tej sytuacji, w której w budżecie przewidziane są środki na utwardzenie 

placu  przed  Domem  Kultury,  a  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przyjęcie 
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dzierżawy  nie  została  podjęta.  Czy  plac  ten  nie  będzie  robiony  wcale,  czy 

wyremontowana zostanie jedynie część będąca własnością gminną.

Środki te musiałaby zostać przeniesione do rezerwy.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  właśnie  dlatego  Uchwała  ta  była  rozpatrywana 

przed zmianami w budżecie. 

Przewodniczący Rady zarządził 5 minutową przerwę w celu naradzenia się radnych nad 

tym co zrobić z przewidzianymi na ten cel  środkami.

Po przerwie głos zabrała Pani Skarbnik przedstawiając Projekt zmian w budżecie, który 

zakłada:

 Załącznik nr 1  dochody zwiększenie o kwotę : 9.898 zł

Dz. 756  Dochody od osób prawnych , od osób fizycznych i od innych jednostek  
nieposiadających osobowości prawnej  
Wpływy z podatku rolnego, leśnego, od czynności cywilnoprawnych, podatków i opłat 
lokalnych od osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych 

W budżecie gminy planowano dochody wynikające z Rozporządzenia Ministra Polityki 
Społecznej z dnia 27 lipca 2004r. (Dz.U. Nr 174 poz.1811) zmieniającego rozporządzenie 
w  sprawie  szczegółowych  zasad  obliczania  i  trybu  przekazywania  gminom  dotacji 
celowej  ze  środków  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób  Niepełnosprawnych, 
dotyczącej  kwoty rekompensującej dochody utracone za rok 2006 i  pierwsze półrocze 
roku 2007 z tytułu zwolnień o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnieniu osób 
niepełnosprawnych  w podatku od nieruchomości.  W związku z  utratą  statusu zakładu 
pracy chronionej  przez  PPH RAKWIN planowane dochody z  I  półrocza  2007 muszą 
zostać zmniejszone  o kwotę : 29.471 zł.

 
Dz. 758 Różne rozliczenia
Różne rozliczenia finansowe   
Zwrot do budżetu gminy kwoty : 26.840 zł niewykonanego w terminie ustalonym przez 
Radę Gminy wydatku  który nie wygasł z upływem roku budżetowego 2006 dla zadania " 
Budowa kanalizacji  sanitarnej dla miejscowości Ruchocice, Drzymałowo, Rakoniewice 
wieś"- opracowanie projektu dokumentacji technicznej.
Dz. 801 Oświata i wychowanie   
Szkoły podstawowe 
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Szkoła Rakoniewice , zwiększenie dochodów z tytułu opłaty za wystawienie duplikatów 
legitymacji szkolnych - 95 zł, wynajem sal - 5.500 zł , wpłata darowizny na organizację 
mistrzostw w tabliczce mnożenia - 334 zł. 
Szkoła Rostarzewo, zwiększenie dochodów z tytułu wynajem sal - 600 zł.
Dz. 852 Pomoc społeczna    
Świadczenia rodzinne, zaliczka alimentacyjna oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i 
rentowe z ubezpieczenia społecznego      
Wprowadzenie  po  stronie  dochodów wpłat  z  tytułu  nienależnie  pobranych  świadczeń 
rodzinnych  i  zaliczek alimentacyjnych  wraz z odsetkami ustawowymi  z lat  ubiegłych, 
planowana kwota wpłat należności głównych - 5.000 zł , odsetek ustawowych - 1.000 zł. 
Powyższe kwoty planowane są również po stronie wydatków i przekazywane do budżetu 
państwa.  

Wydatki budżetu  
Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo 
Melioracje wodne  zał.  nr 2
Zabezpieczenie  środków  finansowych  w  wysokości  :  4.000  zł   na  wykonanie  prac 
konserwacyjnych  urządzeń  wodnych  na  terenie  gminy  Rakoniewice.  Prace  będą 
prowadzone na rowie Młyńskim, który wymaga pilnej konserwacji. 
Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi        zał nr 2, 4, 5   
Wydatki majątkowe i WPI  
1. Ujęcie ponownie w budżecie gminy niewykonanego w terminie ustalonym przez Radę 
Gminy  wydatku  niewygasającego  z  rokiem  2006  dla  zadania  "  Budowa  kanalizacji 
sanitarnej dla miejscowości Ruchocice, Drzymałowo, Rakoniewice wieś"- opracowanie 
projektu  dokumentacji  technicznej,  kwota  wydatku  26.840  zł.  Powyższych  zmian 
dokonano w załączniku nr 2 i nr 5 WPI ( zmniejszono nakłady roku 2006 a zwiększono 
nakłady  do  poniesienia  w  roku  2007).  Zadania  nie  wykonano  w  terminie  z  powodu 
opóźnień z przygotowaniem map geodezyjnych.
2. Rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości Kuźnica Zb. - planuje się wykonać 
500m sieci O 110 , 9 przyłączy O 32-40 z rur pe,  2 hydranty. Wzrost wartość zadania : 
55.400  zł  (  zaprojektowanie  dodatkowych  4  przyłączy  i  wzrost  cen  materiałów 
budowlanych).
3. Wykonanie przyłącza kanalizacji sanitarnej w miejscowości Rostarzewo - 7.500 zł. 
Dz. 600 Transport i łączność 
Drogi publiczne powiatowe  zał. nr 2
Zmiana  w  planowanych  wydatkach  o  udzielenie  pomocy  rzeczowej  Powiatowi 
Grodziskiemu dla zadania :
1. remont drogi powiatowej  w miejscowości Rakoniewice ulica Zamkowa  : 
zwiększenie § 4270 - 15.000 zł , zmniejszenie § 4300 - 6.900 zł . 
Szczegółowy opis wydatków w uchwale o udzieleniu pomocy Powiatowi Grodziskiemu. 
Drogi publiczne gminne 

Pani Skarbnik  dodała,  że  uzgodniono,  że  zostanie  zrobiona,  utwardzona tylko część  
gruntu będąca własnością gminną, dlatego dokonano zmiany: z planowanych 105 tys.  
zł, pozostawiono 50 tys. zł

Zwiększenie wydatków bieżących na następujące zadania: 
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1.  remont  parkingu  łącznie  z  odwodnieniem  przed  budynkiem  MGOK  ul.  Krystyny 
kwota wydatku : 50.000 zł 
2. remont przystanków autobusowych - 2.500 zł. 
Wydatki majątkowe z WPI 
1. Budowa drogi w miejscowości Stodolsko - zmniejszenie wydatków o kwotę : 180.000 
zł  w  tym  kwoty  kredytu   70.000  zł.  Powyższej  zmiany  dokonuje  się  na  podstawie 
rozstrzygniętego przetargu.
2.  Budowa  drogi  gminnej  ulic  Czereśniowej,  Brzoskwiniowej  w  Rakoniewicach, 
zwiększenie  planowanych  wydatków o  kwotę  :  33.600  zł  ,  zwiększenie  zakresu  prac 
wynika z konieczności wykonania dodatkowych robót w obrębie skrzyżowaniu dróg. 
Wydatki majątkowe na rok 2007
1. Nowe zadanie - modernizacja Placu Powstańców Wlkp w Rakoniewicach - wykonanie 
dokumentacji projektowej, planowany koszt  : 61.000 zł.  
2.  Wykup  gruntów  pod  drogi  gminne,  mieszkaniowe  Os.  Wygoda  Rakoniewice  - 
zmniejszenie wydatków o kwotę : 70.000 zł. Nie będzie realizowany wykup gruntu pod 
drogę równoległą do drogi krajowej 32 w kierunku Drzymałowa, powyższe środki planuje 
się przeznaczyć na wykup gruntu pod działalność gospodarczą. 
Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa    zał  nr 2 i 4
Gospodarka gruntami i nieruchomościami 
Wydatki bieżące 
Przesunięcie  wydatków  z  usług  pozostałych  na  zwiększenie  wydatków  podatku  od 
nieruchomości  za  2007r.  dotyczy  nieruchomości  stanowiących  własność  gminy, 
zwiększenie o kwotę : 16.382 zł.
Wydatek majątkowy   
1.  Wykupy  gruntów  pod  działalność  gospodarczą  w  miejscowości  Rakoniewice  , 
planowana kwota zwiększenia wydatków : 70.000 zł.    

Dz. 750 Administracja publiczna    
Urzędy wojewódzkie ( administracja rządowa) 
Przesunięcie między paragrafami kwoty : 715 zł z usług pozostałych do opłat i składek 
415 zł , wydatek dotyczy opłat za opiekę autorską programu SIK i  300 zł na pokrycie 
kosztów  zakupu  okularów  korygujących  wzrok  dla  pracowników  u  których  podczas 
badań profilaktycznych stwierdzono potrzebę ich stosowania.
Przesuniecie środków, które nie będą wykorzystane w pełni z następujących paragrafów : 
§ 4210 - 1.000 zł i § 4300 - 1.700 zł do wydatków w UMG . 
UMG   
-   zwiększenie  wydatków o  kwotę  :  3.300  zł  na  pokrycie  kosztów zakupu  okularów 
korygujących  wzrok  dla  pracowników  u  których  podczas  badań  profilaktycznych 
stwierdzono potrzebę ich stosowania.
-  przesuniecie  między  paragrafami  (  z  §  4430  do  §  4300  )  kwoty  3.000  zł 
niewykorzystanych środków   
  przeznaczonych  na  opłaty  autorskich  za  użytkowane  programy  komputerowe  na 
zwiększenie wydatków usług  pocztowych.
-  zwiększenie  wydatków  o  kwotę  :  7.000  zł  z  przeznaczeniem na  usługę  wykonania 
kontroli wewnętrznej.   
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-  zwiększenie  wydatków  o  kwotę  :  2.000  zł  na  opracowanie  studium  w  zakresie 
pozyskiwania  środków  z  funduszy  strukturalnych  UE  dotyczących  informatyzacji 
jednostek gminnych. 
- przesuniecie środków, które nie będą w pełni wykorzystane z następujących paragrafów 
: § 4040 - 600 zł i 
   § 4270 - 3.400 zł, 
Promocja jednostek samorządu terytorialnego  
-  zwiększenie  wydatków związanych  z  promocją  gminy o kwotę  :  12.756 zł,  między 
innymi na : stroje dla chóru " Nuta w Nutę"- 3.000 zł , dodruk folderu o Rakoniewcach , 
promowanie gminy przez orkiestrę i chóry zarówno na terenie kraju jak i za granicą - 
9.756 zł. 
Pozostała działalność 
- zwiększenie wydatków o kwotę : 8.000 zł na pokrycie kosztów planowanego pobytu 
gości z zagranicy na obchodach " Dni Rakoniewc ".      
- zwiększenie o kwotę : 90 zł wydatków na opłacenie składek członkowskich WOKiSS w 
Poznaniu, uchwałą nr 1 Walnego Zgromadzenia Stowarzyszenia z dnia 26 czerwca 2007 r 
z dniem 1 lipca br. Podwyższono składkę o 15 zł miesięcznie. 
Dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 
Ochotnicze straże pożarne    
Zwiększenie  wydatków  bieżących  o  kwotę  :  9.000  zł  z  przeznaczeniem  na 
wyremontowanie bram wjazdowych do remizy OSP Rakoniewice 
Przesunięcie między paragrafami kwoty : 5.000 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów 
budowlanych do remontu remizy OSP w Rostarzewie - 3.000 zł, wydatków wynagrodzeń 
bezosobowych dla osób wykonujących konserwację sprzętu p.poż - 2.000 zł.
Dz. 801 Oświata i wychowanie   
Zwiększenie  wydatków  na  wynagrodzenia  i  pochodne  od  wynagrodzeń,  powodem 
zwiększenia są podwyżki  płac dla nauczycieli,  nabycia  uprawnień emerytalnych przez 
nauczycieli  i  pracowników obsługi,  odpraw emerytalnych  w związku z  przejściem na 
emeryturę w roku 2007 oraz wypłatą nagród jubileuszowych .  

Szkoły podstawowe 
Rakoniewice § 4010 - 7.500 zł, Rostarzewo § 4010 - 7.600 zł, Jabłonna § 4010 - 16.400 
zł, Łąkie § 4010 - 13.651 zł , Ruchocice § 4010 - 22.400 zł 
Pozostałe zmiany w wydatkach poszczególnych szkół dotyczące zwiększenia wydatków z 
uzyskanych dodatkowych dochodów jak również przesunięcia między paragrafami .
Szkoła Rostarzewo - zwiększenie wydatków o kwotę : 600 zł w § 4210 z przeznaczeniem 
na zakup rolet. 
Szkoła Rakoniewice - zwiększenie wydatków o kwotę : 429 zł § 4210 z przeznaczeniem 
na zakup materiałów niezbędnych do funkcjonowania szkoły. 
Szkoła Rakoniewice 
zmniejszenia wydatków : 
§ 4140 o kwotę : 3.000 zł, zwolnienie z płatności na rzecz PERON, 
§ 4240 o kwotę : 4.000 zł, zakupu pomocy dydaktycznych dokonano w I półroczu br, 
pozostałe środki planuje się przeznaczyć na boisko, 
§ 4260 o kwotę : 10.000 zł, środki nie będą w pełni wykorzystane , mniejsze wykonanie I 
półrocza br.
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§ 4270 o kwotę : 3.500 zł, wybrano korzystniejsze oferty na wykonanie planowanych prac 
remontowych,  
§ 4300 o kwotę : 5.000 zł, racjonalne gospodarowanie odpadami , wynegocjowano lepsze 
warunki usługi, 
§  4370  o  kwotę  :  2.000  zł,  wybrano  tańszego  operatora  oraz  racjonalne  korzystanie 
wydatków rozmów telefonicznych. 
zwiększenie wydatków majątkowych szkoła Rakoniewice 
-  Utwardzenie boiska - 23.000 zł ( z kostki POZBRUK ) 
-  Zakup zmywarki - 10.000 zł ( zalecenia SANEPID-u ) 
Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych 
Łąkie § 4010 - 6.244 zł, § 4110 - 1.000 zł, § 4120 - 500 zł , Jabłonna § 4010 - 10.240 zł, § 
4110 - 900 zł. 
Przedszkola 
Rakoniewice § 4010 - 20.200 zł. 
Gimnazja  
Rakoniewice § 4010 - 8.300 zł, Rostarzewo § 4010 - 2.350 zł, Jabłonna § 4010 - 6.100 zł, 
Dokształcanie działalność doskonalenie nauczycieli  
Rakoniewice § 4010 - 150 zł, § 4110 - 100 zł, § 4120 - 50 zł.  
Ochrona zdrowia  zał nr 2 i nr 6 
Przeciwdziałanie alkoholizmowi     
W związku  ze  zmianą  Uchwały  Rady Miejskiej  Gminy w Rakoniewicach  w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2007r. , 
muszą  zostać  dokonane  zmiany  w  budżecie  gminy  na  rok  2007  ,  zmiana  polega  na 
odstąpieniu od realizacji zadania zapisanego jako dotacja dla jednostek nie zaliczanych do 
sektora finansów publicznych na realizację zadań samorządu gminnego  pn. " organizacja 
wypoczynku w okresie zimowym i letnim dla dzieci z rodzin podwyższonego ryzyka " 
kwota   :  17.000  zł  będzie  przeznaczona  na  to  samo  zadanie  lecz  zlecone  podmiotą 
prowadzącym  działalność  w tym zakresie  ,  ponadto  dokonuje  się  przesunięć  między 
paragrafami  na  dokonanie  zakupu  literatury  fachowej  jak  również  opłacenia  opieki 
autorskiej użytkowanych programów komputerowych. 
Pomoc społeczna    
Świadczenia rodzinne, zaliczka alimentacyjna oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i 
rentowe z ubezpieczenia społecznego      
Wprowadzenie  po  stronie  wydatków  z  tytułu  wpłat  nienależnie  pobranych  świadczeń 
rodzinnych  i  zaliczek alimentacyjnych  wraz z odsetkami ustawowymi  z lat  ubiegłych, 
planowana kwota wpłat należności głównych - 5.000 zł , odsetek ustawowych - 1.000 zł. 
Powyższe kwoty planowane są również po stronie dochodów i muszą być przekazane do 
budżetu państwa.  
Zwiększenie  wydatków  o  kwotę  :  300  zł  na  pokrycie  kosztów  zakupu  okularów 
korygujących  wzrok  dla  pracowników  u  których  podczas  badań  profilaktycznych 
stwierdzono potrzebę ich stosowania.
Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza  zał nr 2
Świetlice szkolne    
Rakoniewice § 4010 - 6.310 zł, § 4110 - 200 zł.  
Dz. 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska  
Gospodarka ściekowa i ochrona wód 

42



-   wykonanie  projektu  remontu  odcinka  kanalizacji  sanitarnej  w ulicy  Wiatrakowej  i 
Krystyny w związku ze stwierdzeniem złego stanu technicznego kanalizacji  sanitarnej, 
planowana kwota to : 13.000 zł 
-    wykonanie  projektu  remontu  odcinka  kanalizacji  deszczowej  w ulicy  Pocztowej  , 
planowany koszt to kwota : 7.320 zł. 
Oświetlenie ulic, placów i dróg  
Wydatki bieżące :
-  remont  oświetlenia  ulicznego skrzyżowanie  ulic  Piekary-  Różana w Rakoniewicach, 
planowany koszt zadania :    
  7.000 zł
-  remont  oświetlenia  ulicznego ulicy Krystyny  przed budynkiem MGOK ,  planowana 
kwota wydatku : 19.500 zł.
-  wykonanie  dokumentacji  wymiany  oświetlenia  ulicznego  w  mieście  Rakoniewice  , 
planowany koszt : 5.368 zł.
wydatek majątkowy 
wykonanie  inwestycji  "  budowa  nowych  punktów  świetlnych  w  miejscowości 
Komorówko ", planowana wartość zadania : 10.000 zł.  
Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego    
Pozostałe zadania z zakresu kultury 
Wydatki bieżące : zwiększenie wydatków o kwotę : 4.000 zł w tym 2.000 zł na umowy 
zlecenia , 700 zł zakup materiałów,1.300 zł na zakup usług pozostałych, wydatki dotyczyć 
będą organizacji imprez kulturalnych ( Dni Rakoniewic ), 
Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby   
Zwiększenie  wydatków  o  kwotę  :  10.000  zł  z  przeznaczeniem  na  wykonanie  tablic 
informacyjnych przed salami wiejskimi. 
Dz. 926  Kultura fizyczna i sport    
Zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu 
Zwiększenie wydatków bieżących o kwotę : 3.000 zł z przeznaczeniem  na zakup wody 
do podlewania boisk sportowych w miejscowości Rakoniewice i Rostarzewo.  
Wydatki majątkowe 
1.  budowa budynku socjalnego  stadion Rostarzewo,  zwiększenie  wydatków o kwotę : 
1.500 zł na wykonanie inwentaryzacji geodezyjnej powykonawczej budynku i pomiarów 
skuteczności zerowania, 
2. budowa ogólnodostępnego kompleksu boisk sportowych w Rakoniewicach, zadanie nie 
będzie realizowane w roku 2007 w związku z odmową przyznania środków finansowych 
z  Ministerstwa  Sportu  ,  kwota  zmniejszenia  wydatków  1.233.200  zł  w  tym  kredytu 
920.000 zł.    
Ogółem kwota zmniejszenia wydatków : 905.102,00 zł   

Załącznik nr 3   - Źródła pokrycia deficytu budżetu
Pani  Skarbnik  dodała,  że  w związku z  niepodjęciem Uchwały  w sprawie  wyrażenia  
zgody na przyjęcie dzierżawy należy tutaj dokonać pewnej korekty w wolnych środkach. 
Przychody 
Zwiększenia : 
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1. Na pokrycie   deficytu  budżetu zostają uruchomione wolne środki (  jako nadwyżka 
środków pieniężnych na rachunku budżetu wynikająca z rozliczeń kredytów i pożyczek z 
lat ubiegłych ) 
w  wysokości : 75.000,00 zł, po zmianach 2.325.000,00 zł.

Zmniejszenia : 
1. Zmniejszenie kredytu o kwotę : 70.000,00 zł na realizację zadania  " Budowa drogi w 
miejscowości   Stodolsko  ", po zmianach 330.000,00 zł.
2.  Zmniejszenie  kredytu  w  wysokości  :  920.000  zł  na  realizację  zadania   "  Budowa 

ogólnodostępnego kompleksu boisk sportowych w Rakoniewicach ".

Radna  Teresa  Porbst  zapytała,  w  związku  z  zadaniem:  Kuźnica  Zbąska  –  budowa 

wodociągu, czy kwota jest powiększona o 55 tys. zł. 

Pani Skarbnik potwierdziła.

Dalej Pani Probst zapytała, czy wodociąg jest aż do tych małych domków pod lasem. 

Pan Sobecki powiedział, że tak.

Radna Probst zapytała, że jak to jest, że jak była inwestycja robiona to Ci mieszkańcy nie 

wiedzieli o tym.

Pan Sobecki powiedział, że wiedzieli, ale wówczas nie wyrazili zgody, ponieważ mieli 

wodę  w studniach.  Jednak po  ostatniej  suszy,  woda  wyschła  w studniach  i  wówczas 

zwrócili się z wnioskiem.

Radna Probst zapytała czy w związku z tym mieszkańcy partycypują w kosztach budowy.

Pan Sobecki odpowiedział, że tak. Mieszkańcy wpłacili po 2 tys. zł.  

Następnie radny Pajchrowski zapytał, w którym miejscu ma być dokładnie zamontowane 

nowe oświetlenie przy ul. Krystyny.

44



Pan Sobecki powiedział, że trzy lampy będą tam, gdzie w tej chwili jest ta stara lampa, 

gdzie się wchodzi do Stowarzyszenia „SERCE”. Jedna stojąca i dwie lampy na budynku 

oraz z drugiej strony, tam gdzie ma powstać parking, dwie lampy.

Radni nie zgłosili więcej pytań do przedstawionego Projektu Uchwały.

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem  Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się 0 radnych.

Przewodniczący stwierdził, że Rada podjęła Uchwałę.

Uchwała Nr X / 81 / 2007 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 

rok 2007, stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

J) Następnie również Pani Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy przedstawiła Projekt Uchwały 

w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu inwestycyjnego w Gospodarczym 

Banku  Wielkopolskim  S.A.  ze  środków  Europejskiego  Funduszu  Rozwoju  Wsi 

Polskiej.

Kredyt  w  wysokości  do  kwoty  300.000,00  zł  zostanie  zaciągnięty  w  Gospodarczym 

Banku Wielkopolski S.A (oddział BS Rakoniewice) ze środków Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Wsi Polskiej na okres do 5 lat włączając w to okres karencji w spłacie kwoty 

kredytu nie dłuższy niż 12 miesięcy, liczony od daty wypłaty pierwszej transzy kredytu.

Kredyt  planowany  był  w  konstruowaniu  wydatków  budżetowych  na  2007  r.  i  jest 

niezbędny do zrealizowania inwestycji pn. „Budowa drogi gminnej – ulic Czereśniowej, 

Brzoskwiniowej w Rakoniewicach”.

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem  Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się 0 radnych.
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Uchwała  Nr   X/82/2007 w  sprawie  zaciągnięcia  długoterminowego  kredytu 

inwestycyjnego w Gospodarczym Banku Wielkopolskim S.A. ze środków Europejskiego 

Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej, stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

K) Dalej  również  Pani  Teresa  Kmiecik  przedstawiła  Projekt  Uchwały  w  sprawie 

zaciągnięcia  długoterminowego  kredytu  inwestycyjnego  w  Banku  Ochrony 

Środowiska ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej.

Projekt  Uchwały  zakłada,  że  zostanie  zaciągnięty  kredyt  w  wysokości  do  kwoty 

330.000,00  zł  w  Banku  Ochrony  Środowiska  ze  środków  Europejskiego  Funduszu 

Rozwoju Wsi Polskiej na okres do 5 lat (w tym okres karencji), oprocentowanie kredytu 

wynosi 0,88 stopy redyskontowej weksli nie mniej niż 4% w stosunku rocznym od kwoty 

wykorzystanego kredytu. Okres karencji w spłacie kredytu wynosi do 12 miesięcy od daty 

postawienia  środków  do  dyspozycji  Kredytobiorcy.  Prowizja  za  udzielenie  kredytu 

wynosi do 2% kwoty kredytu.

Kredyt  planowany  był  w  konstruowaniu  wydatków  budżetowych  na  2007  r.  i  jest 

niezbędny  do  zrealizowania  inwestycji  pod  nazwą:  „Budowa  drogi  w  miejscowości 

Stodolsko”. Kredyt  przeznaczony będzie na sfinansowanie wydatków nie znajdujących 

pokrycia w planach dochodów gminy w 2007 roku.

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego Projektu.

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem  Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się 0 radnych.

Przewodniczący stwierdził, że rada jednogłośnie podjęła Uchwałę. 

Uchwała  Nr  X/83/  2007 w  sprawie  zaciągnięcia  długoterminowego  kredytu 

inwestycyjnego  w  Banku  Ochrony  Środowiska  ze  środków  Europejskiego  Funduszu 

Rozwoju Wsi Polskiej, stanowi załącznik nr 17 do protokołu.
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L) Następnie  Pani Krystyna  Pietrzak  przedstawiła  Projekt  Uchwały  w  sprawie zmiany 

Uchwały nr XXVII/265/2005 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 16 marca 2005 

w  sprawie  ustalenia  Regulaminu  udzielenia  pomocy  materialnej  o  charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych  na terenie  Gminy Rakoniewice  (dodany do 

porządku obrad zgodnie z wcześniejszym wnioskiem)

Projekt  Uchwały  przewiduje  zmianę  formularza  wniosku  o  przyznanie  pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym składany przez rodziców lub pełnoletniego ucznia 

lub słuchacza kolegium. 

Zmiana ta podyktowana jest usprawnieniem pracy przy przyjmowaniu wniosków.

Wniosek  zmienił  się  w  nieznacznym  stopniu.  Dołączona  do  niego  została  opinia 

Dyrektora szkoły o uczniu. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego Projektu.

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem  Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się 0 radnych.

Przewodniczący stwierdził, że rada jednogłośnie podjęła Uchwałę. 

Uchwała Nr X/84/2007 w sprawie zmiany Uchwały nr XXVII/265/2005 Rady Miejskiej 

w  Rakoniewicach  z  dnia  16  marca  2005  w  sprawie  ustalenia  Regulaminu  udzielenia 

pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów  zamieszkałych  na  terenie 

Gminy Rakoniewice, stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

M) Ostatni Projekt Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/263/2005 Rady Miejskiej 

w Rakoniewicach z dnia 9 lutego 2005 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali 

w budynku  tzw.  „ośrodka  zdrowia”  w  Rakoniewicach  (dodany  do  porządku  obrad 

zgodnie z wcześniejszym wnioskiem) przedstawił radny Marek Maćkowiak. 
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Projekt Uchwały ma na celu wyłączenie ze sprzedaży lokali użytkowych w budynku nr 57 

przy ulicy Krystyny oraz w budynku nr 20 przy ul. Grodziskiej w Rakoniewicach.

Rada  Miejska  w  Rakoniewicach  poprzedniej  Kadencji  Uchwałą  nr  XXVI/263/2005 

przeznaczyła do sprzedaży lokale w budynku tzw. „Ośrodka Zdrowia” w Rakoniewicach. 

Wyraziła zgodę na sprzedaż zarówno lokali mieszkalnych jak i lokali użytkowych. 

Radni V kadencji na posiedzeniach poszczególnych Komisji rozważali sprzedaż lokali, 

które  są  wykorzystywane  na  cele  opieki  zdrowotnej.  Stwierdzono,  że  zbycie  lokali 

przystosowanych  i  od  lat  służących  do  celów  medycznych  prywatnym  właścicielom 

mogłoby doprowadzić do zmiany przeznaczenia tych lokali. Radni zwrócili uwagę, że w 

kwestii  sprzedaży lokali użytkowych, w których prowadzona jest  działalność lecznicza 

należy  kierować  się  przede  wszystkim  interesem  społecznym,  jakim  jest  dostęp  do 

podstawowej opieki zdrowotnej. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego Projektu.

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały.  Nad  projektem  Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się 0 radnych.

Przewodniczący stwierdził, że Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę.

Uchwała Nr X/85/2007 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/263/2005 Rady

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 9 lutego 2005 r. w sprawie wyrażenia zgody na

sprzedaż lokali w budynku  tzw. „ośrodka zdrowia” w Rakoniewicach, stanowi załącznik

nr 19 do protokołu.  

Pkt 10 Wolne wnioski i informacje.

Jako pierwszy głos zabrał Burmistrz Rakoniewic Pan Józef Jerzy Sieradzan, który poinformował 

zebranych,  że odbył się  przetarg na budowę ścieżki  rowerowej  do Ruchocic,  do którego nie 

zgłosiła się żadna firma. Ponadto, jeżeli dotrze do Urzędu projekt umowy z Polskim Górnictwem 

Naftowym i Gazownictwem w sprawie gazyfikacji to radni będą mieli niewiele czasu na podjęcie 

w tej sprawie decyzji. Burmistrz przypomniał także wszystkim o Dniach Rakoniewic w ostatni 

weekend sierpnia, dodając jeszcze, że nie wie, na dzień dzisiejszy, gdzie one będą organizowane. 
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Następnie  głos  zabrała  Pani  Krystyna  Pietrzak  –  Zastępca  Burmistrza,  informując  o 

następujących sprawach:

a) zostały złożone wnioski o udzielenie dotacji na rządowy program pomocy uczniom w 

roku 2007. Program pod hasłem podręcznik i mundurek dla ucznia – dopłaty. Zostało 

złożonych  313 wniosków dla  uczniów szkół  podstawowych  oraz  243 dla uczniów 

gimnazjum oraz 70 na zakup mundurków oraz na podręczniki dla przedszkolaków 46 

wniosków, klasy I – 51, II – 45, III – 40. Od tego roku wyprawki szkolne obejmują 

klasy I-III, złożonych zostało 182 wnioski.

b) w  minionym  roku  szkolnym  zostały  przyznane  stypendia  socjalne,  208  uczniów 

otrzymało  po 214 zł,  3-  po 265 zł.  Wydano w sumie (łącznie z dotacją z budżetu 

państwa) 45.307 zł. Złożonych zostało również 8 wniosków o zasiłek szkolny, który 

przyznawany  jest  w  przypadku  wystąpienia  różnych  zdarzeń  losowych. 

Wnioskodawcy otrzymali po 176 zł, w sumie wydano 1.408 zł

c) Pani  Renata  Wajs  –  Kierownik  USC  prosiła  o  przekazanie,  aby  podziękować 

Sołtysom za dostarczenie mieszkańcom wniosków na wymianę dowodów osobistych 

oraz  prosi  Sołtysów  o  informowanie  mieszkańców  o  konieczności  ich  wymiany, 

ponieważ jeszcze 1600 osób tego nie zrobiło, a mają na to czas zaledwie do końca 

roku.

Dalej głos zabrała Radna Teresa Probst, która powiedziała, że do tej pory był kłopot z sołtysem w 

Głodnie.  Natomiast  24  czerwca  odbył  się  w  Głodnie  festyn,  z  zawodami  wędkarskimi,  z 

zabawami dla dzieci oraz zabawą taneczną. Pani Probst powiedziała, że otrzymała zaproszenie na 

tą imprezę i było bardzo miło. Organizatorem był nowy Sołtys Głodna Pan Dariusz Mikołajczyk. 

Pani Probst pochwaliła Pana Mikołajczyka za zorganizowanie takiej miłej uroczystości oraz za 

dobrą współpracę z Radą Miejską. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że bardzo miło słyszeć takie słowa, bo nareszcie po kilku latach 

coś się zmieniło w Głodnie i są to na pewno pozytywne zmiany.

Następnie radny Władysław Bazan zwrócił się z pytaniem co z pismem Sołtysów dotyczącym 

podniesienia diet. 
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Przewodniczący  Rady  odpowiedział,  że  temat  diet  był  poruszany  na  wspólnym  posiedzeniu 

Komisji,  ale  radni  nie  doszli  do  porozumienia  w  tej  sprawie.  Temat  ten  zostanie  podjęty 

ponownie na najbliższym posiedzeniu Komisji Budżetowej. 

Głos  zabrał  Krzysztof  Posadzy,  który  chciał  podziękować  radnym  za  poświęcony  czas 

Przychodni  „PULS”  oraz  za  zrozumienie  tematu  i  trapiącego  go  problemu  i  za  podjęcie 

korzystnej,  słusznej  oraz suwerennej  decyzji.  Pan Posadzy powiedział,  że do tego czasu Pan 

Burmistrz  nie  znalazł  dla  Przychodni  „PULS”,  jej  3,5  tys.  pacjentów,  a  swoich  wyborców, 

odpowiedniej ilości czasu oraz zrozumienia problemu. Pan Burmistrz tak jak traktuje właścicieli 

przychodni,  traktuje też innych,  przestał się wsłuchiwać w głos społeczności,  przestał  z nimi 

rozmawiać. Być może jest tak, że na przykładzie Przychodni „PULS”, to same źródło mają inne 

problemy.  Pan Doktor  powiedział,  że  bardzo się  cieszy z  odwołanie  niekorzystnej  dla  niego 

Uchwały o sprzedaży ośrodka czyli  zagwarantowanie bezpieczeństwa pracy,   jest  to początek 

drogi. Wszystko zależy teraz od tego jak Przychodnia ustali warunki remontu. 

Następnie głos zabrała radna Gabriela Cielecka, która poinformowała, że w sierpniu osobiście 

będzie brała udział w Zlocie Laureatów Konkursu Mistrzowie Sportu. Jest ogólnopolski Zlot, a 

Pani Cielecka była jedną z 250 osób w kraju, które zostały wytypowane. Odbywa się w Poznaniu 

i ma on na celu krzewienie idei olimpijskiej. Na Zlot przybędzie Pan Wojciech Ziemniak - Poseł 

RP oraz Pan Krzysztof Ratajczak – dziennikarz sportowy. Patronem imprezy jest TVP oraz Pan 

Robert  Korzeniowski.  Spotkanie  będzie  odbywać  się  pod  hasłem „Poznań  stawia  na  sport”. 

Omawiane będą działania władz Poznania na rzecz rozwoju kultury fizycznej jako pozytywny 

przykład  współdziałania  samorządu  lokalnego  i  stowarzyszeń  sportowych.  Radna  Cielecka 

powiedziała,  że w związku z  tym postara  się  wykorzystać  zdobytą  wiedzę  na rzecz  rozwoju 

sportu szkolnego i klubowego na terenie gminy. 

Dalej głos zabrał Pan Łukasz Żurek Sołtys Rakoniewic Wsi, który poruszył sprawę obwodnicy 

Rakoniewic.  W związku z  otrzymaniem odpowiedzi  od  jej  projektanta  Pana Konewki,  który 

zrobił  poprawkę,  ale  ona  nadal  nie  zadawala  mieszkańców.  Poprawka  jest  w  ten  sposób 

naniesiona,  że  dużym  problemem  była  posesja  Pana  Mielcarka,  który  ma  dwa  budynki 

mieszkalne, a obwodnica miała przebiegać pomiędzy tymi budynkami i jeden z nich musiałby 

50



być na pewno zburzony. Po dokonaniu poprawki znów jest problem taki, że przez posesję Pana 

Adama Spychalskiego znów przechodzi obwodnica. Z drugiej strony są same pola i dlaczego 

obwodnica wyznaczona jest przez posesje. Dlaczego popełnia się znów takie błędy i znów trzeba 

będzie wprowadzać jakieś korekty. Na mapie nie są zaznaczone różne posesje, na których stoją 

budynki. Została przedstawiona mapa wysokościowa, a nie geodezyjna, gdzie byłyby zaznaczone 

działki i posesje. Jeśli radni będą wpatrywać się w tą mapę to nic z niej nie wyczytają. 

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  w  związku  z  planowanym  przebiegiem  obwodnicy 

wpłynęły  do  Biura  Rady  4  pisma.  Przewodniczący  zapoznał  się  z  nimi  i  dalej  zostaną  one 

przedstawione  na  najbliższym  wspólnym  posiedzeniu  Komisji.  Osoby  zainteresowane  mogą 

przybyć  na  takie  posiedzenie.  Jest  to  w  wspólnym  interesie  radnych  i  mieszkańców. 

Przewodniczący zapytał czy radni mieli możliwość zapoznania się z mapą po korekcie.

Pan  Sobecki  odpowiedział,  że  mapa  została  zamieszona  na  stronie  internetowej  oraz  kilku 

radnych kserowało ją w Urzędzie.

Głos zabrał Pan Aleksander Hoffmann, który powiedział, że sprawa obwodnicy nie dotyczy go 

bezpośrednia, ale żal mu chłopów z Rakoniewic Wsi. Projektant ustala przebieg obwodnicy zza 

biurka,  pod  oknami  domostw  lub  przez  podwórze  posesji  między  domem  a  budynkiem 

gospodarczym.  Było  już  jedne  posiedzenie  Społecznego  Komitetu  Budowy  Obwodnicy 

Rakoniewic, po którym wprowadzone zostały poprawki, ale takie ciche o których Komitet nawet 

nie  wiedział.  Wprowadza  się  je,  aby  skłócić  mieszkańców.  Teraz  Projektant  nakreślił  taki 

przebieg obwodnicy, że zniszczy całe gospodarstwo. Obwodnica idzie przez cały sad. Sad będzie 

zniszczony, stodoła będzie musiała być przestawiona. Inny gospodarz ma domek z gliny z XIX 

wieku, który, jak pójdzie obok obwodnica, rozleci się przez rok. Komitet proponuje dobrą wersję, 

ale ktoś w tym przeszkadza. Obwodnica planowana jest przez gleby III i IV klasy,  natomiast 

omija  piaski.  Na  glebach  VI  klasy,  w dobie  obecnego  klimatu,  nic  nie  urośnie.  Propozycja 

Komitetu jest tańsza, bo należy policzyć odszkodowania za wszystkie drzewa, krzewy, stodoły, 

domy. Pan Hoffmann powiedział,  że dzwonił  do Poznania z zapytaniem jak budujemy drogi. 

Odpowiedziano  mu,  że jak  najtaniej  i  po najgorszej  jakości  glebach.  U nas  robi  się  inaczej. 

Protest składany jest na ręce Burmistrza. Członkowie Komitetu myśleli, że Pan Burmistrz zaprosi 

ich do wspólnych rozmów na ten temat, ale to się nie stało. Pan Hoffmann był w Wolsztynie, 
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gdzie wyrażano się bardzo pochlebnie o Panu Projektancie. Powiedziano mu, że można się z nim 

dogadać, idzie na ustępstwa. Nie chcieli wierzyć, że u nas robi w ten sposób. Burmistrz nie może 

na to pozwolić i musi tą sprawę wziąć w swoje ręce, aby wszyscy byli zadowoleni. Obwodnice 

budujemy nie na rok i nie na dwa, tylko na lata. Obwodnica powinna iść tak, aby nie dzielić wsi, 

z jednej lub drugiej strony, która jest mała i można tego uniknąć, ale nikt nie chce tego zrobić. 

Pan  Haffmann  powiedział,  że  ma  jeszcze  drugi  problem.  Wybudowano  w  Rakoniewicach 

gospodę, obok jego domu. Budowniczy Pan Tomys zrobił żelazne stropy, które wbił w jego dom, 

przez  co  popękały  ściany na  20  cm.  Był  już  ktoś  z  gminy  w tej  sprawie  i  mają  przyjść  to 

naprawić.  Wybudowane  zostało  to  dla  młodzieży.  Piętnastolatkowie  piją  tam  alkohol.  Pan 

Hoffmann mówił o tym rodzicom, nie chciał angażować w to szkoły. Rodzice spoliczkowaliby 

Pana Tomysa za to, gdyby tam był. Cieszyli się z tego, że to nie dotarło do Dyrektora szkoły, bo 

Ci uczniowie kończyli  Gimnazjum i jakie świadectwo by dostali.  Sąsiedzi – starsi ludzie nie 

mogą spać. Codziennie o godz. 20 rozpoczyna się impreza i trwa do 2,3 i 4, a gdy jest zabawa to 

już w ogóle nikt nie śpi. Śpiewy i granie słychać nawet na ul. Krystyny. W związku z tym był w 

Poznaniu, bo tutaj nikt nie udzieli pomocy. W Poznaniu pytali dlaczego przychodzi do nich, czy 

nie ma swoich władz. Chciał zapytać, czy dozwolone jest uprawianie w nocy pijaństwa, krzyków. 

Ludzie nie mogą spać. Chodzą spać gdzie indziej. Co to jest za gospodarka w Rakoniewicach, że 

nie można spać we własnym domu. Jakiś pijany człowiek chciał jechać samochodem do domu, 

ale  Pan  Hoffmann  go  odwiódł  od  tego  zamiaru,  za  co  on  na  drugi  dzień  przyszedł  mu 

podziękować. Obok Muzeum o 1 w nocy stoi samochód, wokół niego 4 młodych ludzi, a na 

masce alkohol i piją. Koło kościoła też piją. 

Przewodniczący  Rady wtrącił,  że  Pan Hoffmann bardzo barwnie  opowiada  i  słucha  się  tego 

bardzo przyjemnie, ale trzeba pewne rzeczy sobie uporządkować.

Pan  Hoffmann  powiedział,  że  już  kończy  i  kontynuując  swoją  wypowiedź  powiedział,  że 

skierował  pismo  do  Burmistrza.  Po  godz.  22  jest  cisza  nocna.  Jak  powiedział  temu,  który 

wystawiał mu te pismo, że gmina nie będzie tego tolerować, to się obraził, musiał go przeprosić. 

Zwrócił się do Pana Burmistrza, że jeżeli tego nie uporządkuje, to pojedzie delegacja do Urzędu 

Wojewódzkiego i do Komendy Wojewódzkiej, gdzie to wszystko będzie przedstawione, bo tak 

żyć nie można, wśród pijaków i bałaganiarzy. Pan Aleksander Hoffmann przeprosił, że poruszył 

ten drugi temat, ale Rada powinna wiedzieć, jak żyją ich wyborcy, jakie mają problemy.
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Następnie głos zabrał Pan Jerzy Augustyniak, który powiedział, że jest po raz drugi w życiu na 

Sesji i bardzo miło mu to oglądać, ponieważ nawet sobie nie wyobrażał, że ludzie wybrani przez 

wyborców,  z  różnych  opcji  politycznych  mogą  być  jednomyślni,  patrząc  na  nasz  Rząd.  Dla 

naszego Rządu powinien to być przykład jak powinna wyglądać koalicja, nie potrzeba jej wcale, 

bo  wszyscy  są  jednomyślni.  Powiedział  także,  że  założony  został  Społeczny  Komitet 

Zwolenników Budowy Obwodnicy. Jego członkowie są jak najbardziej zwolennikami budowy 

obwodnicy,  bo  wszyscy  wiedzą,  co  się  dzieje  w  mieście,  to  jest  karygodne,  od  samego 

Drzymałowa  jest  niebezpiecznie  i  trzeba  to  zrobić.  Zwraca  się  z  prośbą  do  Rady,  bo  Pan 

Burmistrz  na  pewno  nie  pomoże,  bo  jest  jedyną  osobą,  która  jest  przeciwna  konsultacją  z 

Komitetem. Z innymi osobami, z którymi członkowie Komitetu rozmawiają wyrażają aprobatę 

dla ich pomysłów, mieszkańcy są za tym, ale w dalszym ciągu nie ma tutaj akceptacji władz, 

które sami wybierali w postaci Burmistrza i Rady. Zwracają się z prośbą, aby jeżeli będzie taka 

możliwość  zorganizować  jakieś  spotkanie.  Mieszkańcy  chcieliby  zapoznać  się  z  mapą 

sytuacyjną, z określeniem działek, przez które obwodnica ma przechodzić, bo cały czas błądzą. 

Pan Augustyniak otrzymał w tym roku mapę od ODR-u, gdzie jego działka była przeniesiona w 

inne miejsce i jeszcze dorobił się stawu w lesie. Mapa, którą im przedstawiono to jest zwykły 

bubel.  To  jest  czekanie,  że  ktoś  coś  zaakceptuje,  że  coś  minie  w  czasie  i  będzie  można 

zaakceptować  i  będzie  w  takim,  a  nie  innym  zarysie.  Pan  Augustyniak  wyjaśnił  powody 

stanowiska Komitetu mówiąc, że dotyczy to ich własności. Jest to ingerencja w ich własność bez 

jakiejkolwiek  zgody,  dyskusji.  Nawet  nie  przedstawiono  jak  to  będzie  wyglądać.  Tylko 

cichaczem zamieszczono w Internecie i tak musi być.  Jeżeli ktoś ma odebrać działkę, to sam 

zainteresowany nie może być tego zwolennikiem. Jest jeszcze druga kwestia. Pan Augustyniak 

zastanawiał się od pół Sesji czy o tym powiedzieć. Padło tutaj takie sformułowanie „Jak Kuba 

Bogu  tak  Bóg  Kubie”.  Zwracając  się  bezpośrednio  do  Pana  Burmistrza  Pan  Augustyniak 

powiedział:  „  Drogi  Burmistrzu.  Jestem  jednym  z  wyborców,  który  na  Ciebie  głosowałem.  

Głosowałem na Ciebie, a nie na Boga. Nie stawiaj siebie w roli Boga. Nie tylko tutaj od Ciebie  

wszystko zależy.  Przepraszam bardzo. Nawet impreza może się nie odbyć w parku dlatego, że  

„Jak Bóg Kubie tak Kuba Bogu”, bo ktoś tam nie udostępnił. Nie udostępnił mieszkańcom naszej  

gminy,  bo  komuś  tam  w  Tarnowie,  żeby  spokojnie  nikomu  nie  śmierdziało.  Jeżeli  Ty  się  

przedstawiasz w takiej sytuacji jako Bóg, to ja dziękuje. Chcemy z Tobą rozmawiać, a nie się  

skłócać. Nie skłócaj społeczeństwa. Nie skłócaj nas z resztą ludzi. Ja zawsze uważam, że wole  
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mieć stu przyjaciół niż jednego wroga, a Ty mówisz i kręcisz, że gdzieś ktoś nie ma racji, a to nie  

chce oddać. Tyle mam do powiedzenia. Dziękuję bardzo.”

Pan Burmistrz odpowiedział:  „Jurek, ja myślę, że Ty kompletnie źle zrozumiałeś, bo o tym, że  

powiedziałem przysłowie   „Jak  Kuba  Bogu  tak  Bóg  Kubie”,  to  tylko  dlatego,  że  to  „AGRI  

PLUS” nie wyraziło zgody na to, żeby udostępnić nam. Ja to mam na piśmie. A dla mnie, to mnie  

nie dziwi, no bo po prostu tak to z reguły bywa, że jeżeli komuś gdzieś się czegoś nie pozwoli, to  

ten ktoś odpowiada tym samym. Stąd moje przytoczenie tego przysłowia.  Ja nie rozumiem, jak  

Ty mogłeś zrozumieć w ten sposób, że ja się stawiam jako Bóg. Wybacz Jurek, ale to chyba z  

Twojej  strony  wyraźna  degradacja.  Ja  tylko  powiedziałem,  że  po  części  rozumiem  „AGRI 

PLUS”, bo jeżeli by mi ktoś tak zrobił, to też bym starał być mniej przyjemny dla tego kogoś, ale  

to nie są moje decyzje Jurek. Jest to zupełnie niezależne ode mnie i Olek ja myślę, że pijaństwo to  

jest nasz problem szerszy. Szerszy to nie znaczy, że trzeba szerzyć. Burmistrz nie może nikomu 

zakazać, ja się mogę zwrócić do Policji, żeby goniła tego, przestrzegała, ale nie wymagaj. Ja  

takich  możliwości  nie  mam,  żebym  chodził  po  ulicach  i  pilnował  młodzieży.  To  muszą  być 

odpowiedzialni za to rodzice, a nie kto inny i odnośnie obwodnicy. Drodzy Państwo, to nie jest  

tak,  że  jestem  zwolennikiem  jakiejś  obwodnicy.  Mówiąc  wprost  –  ja  nie  jestem  żadnym 

zwolennikiem czegokolwiek w tym względzie, co by naruszało interesy naszej gminy, ale żebyście  

wiedzieli  kompetencje  i  Rady i  moje są  tylko takie,  że  możemy przekazywać Wasze sugestie.  

Decyzje, ani Rada nie będzie podejmowała Uchwały, czy na coś się zgadza czy nie. To nie jest  

nasza inwestycja. My, po złożeniu przez Was pisma, mówicie, że ja nie zrobiłem zupełnie nic. Nie  

kto inny jak ja, na drugi dzień, to pismo do Pana Konewki zawiozłem. Z Waszym  rysunkami i  

zawiozłem, ale na tym moja rola się kończy.”

Pan Augustyniak wtrącił,  dlaczego odpowiedzi  przychodzą tylko  od Pana Konewki,  a nie od 

Burmistrza. 

Pan Burmistrz powiedział,  że „gmina nie ma i Burmistrz nie decyduje o tym absolutnie. Jest to  

decyzja Dróg Krajowych.”

Pan Augustyniak zapytał kto decydował, że będzie obwodnica w Rakoniewicach.
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Burmistrz powiedział, że „dopiero będzie decydowane. To są wszystko koncepcje i Zarząd Dróg 

Krajowych zlecił projektantowi, który to opracował.”

Pan  Augustyniak  powiedział,  że  „zarząd  chce  z  nimi  rozmawiać,  chce  publicznej  debaty.  

Dyskutowano w gminach ościennych, Grodzisk czy Wolsztyn.”

Pan  Burmistrz  powiedział:  „dobrze,  jeżeli  tak  uważacie,  to  zwrócę  się  do  Zarządu  Dróg 

Krajowych, że chcecie z nimi rozmawiać.  Nie widzę żadnego problemu. Ja myślę, że też nie  

przesadzajmy, bo na Wasz oddźwięk, mimo wszystko jest jakiś odzew. Nie taki jak chcecie, ale nie  

możecie powiedzieć, że nikt z nas nic nie zrobił, bo Konewka poprawkę naniósł, która Was nie  

zadawala. Będziemy próbować dalej.”

Pan Hoffmann wtrącił, że „gorszą naniósł niż była.”

Pan Burmistrz odpowiedział, że  „ ale to nie możecie mówić, że myśmy nic nie zrobili.  Ja na  

drugi dzień, po Waszym piśmie, z Waszym rysunkiem, zawiozłem do Konewki i rozmawiałem z  

Zarządem Dróg Krajowych. To co sobie życzycie, że chcecie mieć spotkanie i z projektantem i  

Zarządem Dróg Krajowych, ja takie pismo wystosuje do nich czy mogę jechać i jeszcze to pismo  

w miarę szybko zawieźć, ale żebyście Państwo pamiętali, decyzje o tym gdzie te drogi będą na  

pewno nie zależą ani ode mnie ani od tutaj siedzącej Rady .  My możemy tylko przekazywać  

Wasze informacje i na tym się nasza rola kończy. Także to nie tak wygląda, jak Wam się wydaje,  

że decyzje należą do nas. My jesteśmy tylko przekaźnikiem Waszych informacji.” 

Głos  zabrał  Przewodniczący  Rady,  który  powiedział,  że  wszyscy  zainteresowani  powinni 

wiedzieć, że w Radzie mają przyjaciół w tym względzie. Tych spotkań pewnie będzie musiało 

jeszcze  ileś  być,  bo  do  póki  tam  nie  wjadą  spychacze  i  buldożery,  to  jesteśmy  na  etapie 

negocjacji  jak najlepszych dla naszej gminy i naszych mieszkańców. Nie może być zgody na 

jawne krzywdzenie kogoś. Radni na to się nie zgodzą, o ile będą mogli się na to nie zgodzić. 

Pan Hoffmann zwrócił się do Burmistrza mówiąc, że jedzie do Komendy Wojewódzkiej Policji i 

powie, że to pismo nie obowiązuje Burmistrza, żeby nie było pretensji, bo po pierwszym Pan 

Hoffmann pojedzie. Pijaństwo jest w dalszym ciągu, piją gimnazjaliści i nie tylko, bo Burmistrz 

jest bezsilny.
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Pan Burmistrz odpowiedział, że nie może pilnować wszystkich ludzi w gminie czy piją. 

Pan Hoffmann powiedział, że zakazać gospodzie działać.

Pan Burmistrz powiedział, że jest przecież zakaz, że młodzieży do lat 18 nie wolno sprzedawać 

alkoholu. To nie Burmistrz taki zakaz ustanawia, jest to zakaz ogólnokrajowy.

Pan Hoffmann powiedział, że po pierwszym jedzie. Bierze te kobiety ze sobą, które nie mogą 

spać. Nie wie czy tak jak jest tak będzie. Śpiewy też będą. Nie ma na to rady. 

Radny Borowski wtrącił, że w Rakoniewcach nie ma policjantów.

Pan Hoffmann powiedział, że nie ma z kim rozmawiać. Trzeba jechać do Województwa. 

Głos  zabrała  radna  Teresa  Probst.  Powiedziała,  że  tyle  czasu  jest  już  zabiegane,  aby  ująć 

Ruchocice, Rakoniewice i Rostarzewo do tej obwodnicy. W Rostarzewie dzieci idąc do szkoły 

nie mogą normalnie przejść przez drogę. To jest bardzo duże zagrożenie. W Rakoniewicach jest 

o tyle lepiej, że cały ten ruch idzie, albo w jedną lub drugą stronę. Cieszyliśmy się, że jest w 

ogóle jakiś projekt tej obwodnicy, a jak będziemy tak robić. Te konsultacje trzeba przeprowadzać 

spokojnie, żeby się nie okazało, że wcale nie zrobią obwodnicy. 

Pan Łukasz Żurek powiedział, że chcą obwodnicy, ale żeby szła w innym miejscu.

Pani Probst powiedziała, że kłopot jest tylko na odcinku w Rakoniewcach Wsi. 

Pan Żurek zapytał czy Pani Probst widziała mapę.

Radna odpowiedziała, że tak i jedyne czego chce, aby nie robić z tego afery, a dyskutować z 

projektantem spokojnie, bo inaczej nic nie zrobimy.

Pan Augustyniak powiedział, że jakby radna miała czas to, mogłaby przyjechać i on pokazałby 

jej o co chodzi, bo oni nie chcą nic wielkiego. Nie chcą zmieniać miejsca wjazdu i zjazdu z 
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obwodnicy. Tylko tyle, że nie będą słyszeć samochodów w domach, że nie będą słyszeć tego w 

Stodolsku i Rostarzewie. Chcą ją jedynie oddalić. Nic więcej na tym nie skorzystają. 

Pani Probst powiedziała, że to jest tylko na razie koncepcja.

Przewodniczący Rady powiedział, że trzeba się spotykać w tej sprawie ile razy będzie to tylko 

konieczne. Tak, aby obie strony miały pewność którędy pójdzie obwodnica. Jeśli mamy pytania i 

chcemy uzyskać na nie odpowiedzi trzeba się spotkać. Pan Przewodniczący powiedział, że nie 

wie  czy  Rada  zainicjuje  takie  spotkanie  czy  Burmistrz,  czy  Komitet,  ale  wszyscy  są  tutaj 

zainteresowani,  aby kogoś po drodze nie skrzywdzić,  w momencie,  kiedy można coś jeszcze 

zmienić.  Przewodniczący  poszczególnych  Komisji  również  wyrażają  taką  wolę,  aby 

zorganizować wspólne spotkanie, najlepiej jeszcze w sierpniu, bo sprawa jest nagląca. Wszyscy 

zainteresowani zostaną poinformowaniu o terminie posiedzenia Komisji. 

Na zakończenie obrad głos zabrał jeszcze radny Pajchrowski, który powiedział, że  „dzisiaj tak 

rozmawiamy. Pan Burmistrz się bardzo zdenerwował i głos podniósł, a ja  mówię spokojnie i  

teraz tak sobie przemyślałem to wszystko i mówię tak: oświata Panie Burmistrzu spłonęła na  

panewce, radni przegłosowali inaczej – nie przeszło. Tarnowa – nie przeszła. Ośrodki zdrowia  

nie po Pana myśli.  Ten chodnik,  co żeśmy robili  nie po Pana myśli.  To nie dziwię się teraz  

właśnie,  że  Pan  podnosi  głos  na  Radę.  Na  tym  chciałbym  zakończyć.  Także  nerwy  Panu  

puszczają. Dziękuję.”

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  Rada  podejmuje  Uchwały  dla  dobra  wszystkich 

mieszkańców  Gminy  Rakoniewice  i  tym  się  zarówno  radni  jak  i  Burmistrz  kierują.  Tylko 

wspólnie stanowimy jakąś siłę, bo z jednego okręgu jest trzech radnych, z drugiego czterech, z 

trzeciego  dwóch,  z  czwartego  po  jednym.  Nikt  z  radnych  osobiście  nie  może  o  niczym 

zdecydować. To Rada podejmuje decyzje. Decyzje rozsądne i przemyślane. 
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Pkt 15. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  porządek  obrad  został  wyczerpany,  w  związku  z  czym 

ogłosił zakończenie obrad X Sesji V kadencji Rady.   

Na tym protokół zakończono i podpisano
Rakoniewice, dnia 01 sierpnia 2007r.

Przewodniczący Rady - Gerard Tomiak -  ..........................................

Protokolant – Karolina Gos – Gołąbek - ..........................................

Wykaz dokumentacji protokołu :
1. Lista obecności radnych.

2. Informacja nt. stanu bezrobocia w powiecie i gminie Rakoniewice.

3. Plan  pracy  Komisji  Budżetowej,  Mienia  Komunalnego  i  Rozwoju  Gospodarczego  na  II 

półrocze 2007 r.

4. Plan pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych na II półrocze 2007 r.

5. Plan pracy Komisji Rolnictwa i Środowiska Naturalnego na II półrocze 2007 r.

6. Plan pracy Komisji ds. Monitorowania Strategii Rozwoju Społeczno – Gospodarczego Miasta 

i Gminy Rakoniewice na II półrocze 2007 r.

7. Plan pracy Komisji Rewizyjnej na II półrocze 2007 r.

8. Uchwała Nr X/74/2007  w sprawie powołania  Zespołu  do przedstawienia  Radzie opinii  o 

zgłoszonych kandydatach na ławników,

9. Uchwała  Nr  X/75/2007 w  sprawie  określenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy,

10. Uchwała Nr X/76/2007 w sprawie nabycia działki do zasobów mienia komunalnego Gminy 

Rakoniewice,

11. Uchwała Nr X/77/2007  w sprawie oddania w najem lokalu użytkowego,
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12. Uchwała  Nr  X/78/2007 w  sprawie  ustalenia  opłat  za  wywóz  i  przyjęcie  odpadów 

komunalnych  przez  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  Mieszkaniowej  Wodociągów  i 

Kanalizacji  na składowisko w Goździnie,

13. Uchwała  Nr  X/79/2007 w sprawie  :  zmiany Uchwały  Nr  VII/58/2007 Rady Miejskiej  w 

Rakoniewicach  z  dnia  27  kwietnia  2007  w  sprawie  udzielenia  pomocy   Powiatowi 

Grodziskiemu,

14. Uchwała  Nr  X/80/2007 w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  IV/37/2007  Rady  Miejskiej  w 

Rakoniewicach  z  dnia  07  lutego  2007r.  w  sprawie  Gminnego  programu  profilaktyki  i 

rozwiązywania problemów alkoholowych w 2007r.,

15. Uchwała Nr X / 81 / 2007 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 

2007,

16. Uchwała Nr  X/82/2007 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu inwestycyjnego 

w Gospodarczym Banku Wielkopolskim S.A. ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Wsi Polskiej,

17. Uchwała Nr  X/83/ 2007 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu inwestycyjnego 

w Banku Ochrony Środowiska ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej,

18. Uchwała Nr  X/84/2007 w sprawie zmiany Uchwały nr XXVII/265/2005 Rady Miejskiej w 

Rakoniewicach z dnia 16 marca 2005 w sprawie ustalenia Regulaminu udzielenia pomocy 

materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów  zamieszkałych  na  terenie  Gminy 

Rakoniewice,

19. Uchwała Nr X/85/2007 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/263/2005 Rady

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 9 lutego 2005 r. w sprawie wyrażenia zgody na

     sprzedaż lokali w budynku  tzw. „ośrodka zdrowia” w Rakoniewicach,
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